

လောက၌ အမိကိုပြုစုလုပ်ကျွေးခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ အဖကို ပြုစုလုပ်ကျွေးခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ လောက၌ရဟန်းတို့ကို ပစ္စည်းလေးပါးတို့ဖြင့် အရိုအသေပြုစုခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ မကောင်းမှုကင်းကုန်သော ဘုရား၊ ပစ္စေကဗုဒ္ဓ၊ သာဝက တို့ကို ပစ္စည်းလေးပါးတို့ဖြင့် အရိုအသေပြုစုခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ နာဂဝဂ် (ဓမ္မပဒ- ၃၃၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍ၊ ပညာရေးကဏ္ဍ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ အားကစားကဏ္ဍများ အပါအဝင် အစိုးရအချင်းချင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Daba Debele Hunde သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး သံတမန်ဆောင်ဧည့်ခန်းမ၌ ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေး
ထို့နောက် နှစ်နိုင်ငံအကြားသံတမန်ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍ၊ ပညာရေးကဏ္ဍ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ အားကစားကဏ္ဍများအပါအဝင် အစိုးရအချင်းချင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ကုန်သွယ်မှုများ အပြန်အလှန် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Daba Debele Hunde က ၎င်း၏သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်စဉ်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

နိုင်ငံရေးပါတီ (၂၃) ပါတီ၏ ပူးတွဲသဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာချက် စာမျက်နှာ » ၇

အာဇာနည်နေ့မှာ ပြန်ပြောင်းအမှတ်ရ ဆင်ခြင်စရာ... ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၈

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့တွင် ပြင်းထန်ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါ ဖြစ်ပွားခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများအား သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း စာမျက်နှာ » ၁၁

စက်သုံးဆီ အရောင်းဆိုင်များတွင် ရောင်းချလျက်ရှိသည့် စက်သုံးဆီများ၏ အရည်အသွေးနှင့် အခြင်အတွယ် ပြည့်မီမှုန်ကန်မှုရှိစေရေးအတွက် Mobile Fuel Lab ယာဉ်များဖြင့် စစ်ဆေးဆောင်ရွက် စာမျက်နှာ » ၁၆

မြောက်

ငွေကြေးတည်ငြိမ်ခိုင်မာရေးနှင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေး

နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ဗဟိုဘဏ်တို့အကြား၊ ငွေကြေးရေးရာအဖွဲ့အစည်းများ အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန်၊ နိုင်ငံတော်၏ ငွေကြေးစနစ်တည်ငြိမ်မှုရှိပြီး နိုင်ငံစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်ရည်ရွယ်၍ နိုင်ငံပိုင်နှင့် ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များမှ နာယကများ၊ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇူလိုင် ၁၀ ရက်က နေပြည်တော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီရုံး၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ခိုင်မာအားကောင်းသည့် ငွေကြေးရေးရာကဏ္ဍဖြစ်ပေါ်လာစေ ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေ၊ ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းထား သည့် ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေ အနေ၊ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည့်အခြေအနေများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်ကြီးများအနေဖြင့် ကန့်သတ်ရက် လယ်ယာများ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍများတွင် တိုးချဲ့၍ ပူးပေါင်းရင်းနှီး မြှုပ်နှံဆောင်ရွက်ရေး၊ ပြည်ပသွင်းကုန်အစားထိုးနိုင်ရေးအတွက် ပြည်တွင်း၌ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများတည်ဆောက်၍ တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးကြသည်။

ယခုဆွေးနွေးပွဲသည် ငွေကြေးရေးရာဆိုင်ရာ လုံခြုံမှု၊ တည်ငြိမ်မှု၊ ခိုင်မာမှုတို့ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးနိုင်ရုံသာမက နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သင့်သည်တို့ကို ပေါင်းစပ် ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့သဖြင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၌ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်ကြီးများ ပါဝင်မှုအလားအလာကောင်းများ ရရှိလာနိုင်သည်။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအစည်းအဝေး(၃/၂၀၂၄)တွင် ငွေကြေးတတ်နိုင်သူများအနေဖြင့် နိုင်ငံ စီးပွားမြှင့်တင်ရေးတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်း အားဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအတွက် အထောက်အကူပြုမည့်အပြင် ပုဂ္ဂလိက အကျိုးစီးပွားကိုလည်း ဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက မှာကြားထားသည်။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို ကျင့်သုံးနေသဖြင့် ဗဟိုဘဏ် နှင့် ဘဏ်များအနေဖြင့် သီးခြားလွတ်လပ်စွာဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ထားသည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်နှင့် ဦးတည်ချက် (၉)ရပ်တို့ အောင်မြင်စေရေး အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးနှင့်အတူ လက်တွဲ ဆောင်ရွက်နေချိန်တွင် ဘဏ်လုပ်ငန်းရှင်ကြီးများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်ကြီးများက ပြည်သူများ၏အကျိုးစီးပွားကို အပြည့်အဝကာကွယ်စောင့်ရှောက်မည့်ပုဂ္ဂိုလ်များ အဖြစ် အားကိုးအားထားပြုပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားစေလိုသည်။ ကန့်သတ်ရက် လယ်ယာများ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကဏ္ဍများတွင် လုပ်ငန်းစုများ၊ အသင်းစု များ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်း၍ ပူးပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

ပြည်ပသွင်းကုန်များ အစားထိုးနိုင်ရန်အတွက် ပြည်တွင်း၌ စက်ရုံအလုပ်ရုံများ တည်ဆောက်၍ တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်သင့်ပါသည်။ ဘဏ်လုပ်ငန်းရှင် ကြီးများအနေဖြင့် ငွေကြေးရေးရာလုပ်ငန်းများအပြင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များနှင့် အခြားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပိုမိုရင်းနှီးမြှုပ်နှံလုပ်ကိုင်ပြီး နိုင်ငံတော် အစိုးရ၊ အများပြည်သူနှင့် ဘဏ်များအကြား သုံးဦးသုံးဖလှယ်အကျိုးရှိမည့် Win-Win-Win Situation ရရှိစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် မေတ္တာရပ်ခံ အပ်ပါသည်။

ငွေကြေးရေးရာအပိုင်းတွင် ဘဏ်များ၏လိုအပ်ချက်ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ဗဟိုဘဏ်က ပံ့ပိုးနေသကဲ့သို့ ဘဏ်များကလည်း နိုင်ငံတော်က စံသတ်မှတ်ချက်များ နှင့်အညီ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခြင်း ထက် ကိုယ်ကျိုးစီးပွားအတွက် လက်ဝါးကြီးအုပ်ခြင်း၊ ဈေးကစားမှုများ ပြုလုပ်ခြင်း ကြောင့် အများပြည်သူအကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက်နစ်နာစေခြင်းမှ တားဆီးကာကွယ်ပေး ရမည်ဖြစ်သည်။ တည်ဆဲဥပဒေ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း တစ်ရပ်ရပ် ကိုဖောက်ဖျက်ပြီး နိုင်ငံတော်၏ ငွေကြေးပစ္စည်းပိုင်ဆိုင်မှုများ ထိခိုက်နစ်နာပျက်စီး စေပါက သက်ဆိုင်ရာဥပဒေနှင့်အရေးယူခြင်းခံရနိုင်သည့် သာဓကများရှိသည်။

ယခုအခါတွင် သတ်မှတ်စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို ဖောက်ဖျက်လုပ်ကိုင်မှု များကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးမူဝါဒများကို ထိပါးလာသည့်အတွက် နိုင်ငံတော် အစိုးရအနေဖြင့် ထိုက်သင့်အားလျော်စွာ ကြီးကြပ်ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ပြည်သူလူထုအနေဖြင့်လည်း မလိုအပ်ဘဲ ငွေကြေးအမြောက်အမြားထုတ်ယူခြင်း၊ ကောလာဟလသတင်းများအပေါ် စိုးရိမ်စိတ်လွန်ကြခြင်းနှင့် မသမာသူများ၏ သွေးထိုး လှုံ့ဆော်ပေးမှုကြောင့် ငွေကြေးများကို လုံခြုံစိတ်ချအာမခံမှုရှိသည့်ဘဏ်များတွင် အပ်နှံခြင်းမပြုလုပ်ဘဲ ရှိပြီးငွေများထုတ်ယူခြင်း၊ လက်ဝယ်တွင် အမြောက်အမြား ထားရှိခြင်းတို့မပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

ဘဏ်များသည် ငွေအပ်နှံသူပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်ပေးရန် တာဝန်ရှိသကဲ့သို့ ငွေကြေးစနစ်တည်ငြိမ်မှု၊ လုံခြုံမှုနှင့် ခိုင်မာမှုတို့ကို ထိန်းသိမ်းရေး တို့ကို တစ်ပေါင်းတည်းဆောင်ရွက်ရမည့် အဖွဲ့အစည်းများဖြစ်သည်။ ယင်းအခြေ အနေကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ ဗဟိုဘဏ်နှင့် ဘဏ်များအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး ငွေကြေးရေးရာ တည်ငြိမ်အားကောင်းလာရေးကိုဆောင်ရွက်ကာ နိုင်ငံစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

သနပ်ပင်မြို့၌ ပြည်သူ့အားလုံးပါဝင်လို့ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ကြစို့ အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတင်မှု

သနပ်ပင် ဇူလိုင် ၁၁ ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ် အကြောင်းအရာသန်းခေါင်စာရင်း လူထု အသိပညာပေးလှုံ့ဆော်ရေး မြေစိုက် ပို့စတင်မှုအဖြစ် အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲက သနပ်ပင်မြို့ အောက်စုရပ်ကွက် မြို့ဝင်/ထွက် (ပညာရေးမှူးရုံး) အနီးတွင် ကျင်းပ သည်။



အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်သန်းခေါင် ဖွင့်လှစ်၍ အမွှေးနံ့သာရည်များ စာရင်း ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ပက်ဖျန်းခဲ့သည်။ ဦးစီးအရာရှိဦးတင်ဌေးတို့က ဖကြီးဖြတ် အောင်မြင်မြတ် (ပြန်/ဆက်)

ဦးစွာအသိပညာပေးမြေစိုက်ပို့စတင် ဆိုင်းဘုတ်အား မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်သန်းခေါင်စာရင်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်လင်းထက်နှင့်

ဇလွန်မြို့နယ် ဝန်ထမ်းအင်အား ငွေစုငွေချေး သမဝါယမအသင်း၏ နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးကျင်းပ

ဇလွန် ဇူလိုင် ၁၁ ရော့ဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဇလွန်မြို့နယ် ဝန်ထမ်းအင်အား ငွေစုငွေချေးသမဝါယမအသင်း၏ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပခဲ့ သည်။ အခမ်းအနားတွင် သဘာပတိ ဦးထူးပြည့်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ယဉ်စိုးအေးက မြို့နယ်ဝန်ထမ်းအင်အား ငွေစုငွေချေးအသင်း တွင် အသင်းသား ၁၁၇၂ ဦးရှိပြီး ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်

အတွက် အသင်းသားများအား အစုစုဆောင်းချီးမြှင့်ငွေကျပ် ၈၇ ဒသမ ၆၂ သိန်း၊ စုဆောင်းငွေအပေါ် အတိုးအဖြစ်ငွေကျပ် ၁၅၁ ဒသမ ၉၉၃၁၈ သိန်း ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ဝန်ထမ်းအင်အား ငွေစုငွေချေးသမဝါယမ အသင်း၏ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့က တင်ပြသည့် လုပ်ငန်းအစီရင်ခံစာနှင့် ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းတို့ကို ဖတ်ကြား ရှင်းလင်းခဲ့ပြီး ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းနှင့် ဒါရိုက်တာ အဖွဲ့လုပ်ငန်းအစီရင်ခံစာကို အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ် လှိုင်သရဖူသမဝါယမအသင်း အစည်းအဝေးကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၁ လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ် “လှိုင်သရဖူ” သမဝါယမအသင်း၏ အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက အသင်းရုံး ခန်းမတွင် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အစည်းအဝေးတွင် သဘာပတိ ဖြစ်သူ “လှိုင်သရဖူ” သမဝါယမအသင်း

ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်လှလှဆင့်နှင့် မြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ရည်ရည်မွန်တို့က အမှာစကား ပြောကြားပြီး အသင်းအမှုဆောင်အဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အစီရင်ခံစာနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို အမှုဆောင် အဖွဲ့ဝင်က ဖတ်ကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် အသင်းအမှုဆောင်အဖွဲ့

Table with 5 columns: Bank Name, Deposit (K), Withdrawal (K), Total Deposit, Total Withdrawal. Includes banks like FMI, MTSH, MCB, FPB, TMH, EFR, AMATA, MAEX.

Advertisement for 'မြောက်' (North) featuring various services and contact information.



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Daba Debele Hunde အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

☆ ရှေ့ဖုံးမှ

တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အခြေအနေများ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုတိုးတက် ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက် သွားမည့် အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ် ပြောင်းလဲတိုးတက်မှုအခြေအနေ များ၊ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတ သည့်ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု အခြေအနေ များနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီး ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတ နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးတို့သည် စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြသည်။

အဆိုပါ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာ ပေးအပ်ပွဲသို့ ကောင်စီတွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး



ရဝင်းဦး၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဝန်ကြီးဌာန (၂) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို လှိုင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ထွန်းဦးတို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သောအဖွဲ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ် ကြီး H.E. Mr. Daba Debele Hunde ဦးဆောင်သောအဖွဲ့တို့ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းအား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Daba Debele Hunde လာရောက်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းအား မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Daba Debele Hunde သည် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ လာရောက် တွေ့ဆုံသည်။

ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံမီဒီယာကဏ္ဍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် MoU လက်မှတ်ရေးထိုး

နိုင်ရေး၊ မီဒီယာကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး နှစ်နိုင်ငံအကြား အပြန်အလှန် သတင်းမှန် ထုတ်လွှင့် နိုင်ရေး၊ စီးပွားရေးကဏ္ဍ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍများတွင် အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံအကြားဆက်ဆံရေး ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းရင်း နှီးနှီးဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးဝင်းကျော်အောင်၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်



★ ကျောပိုးမှ

ဦးစွာ ဗဟိုသန်းခေါင်စာရင်းကော်မရှင်နာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အကြောင်းရင်းသည် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးတွင် အရေးကြီးဖြေရှင်းရမည့် မိသားစုစီမံကိန်း၊ ကျား မ တန်းတူညီမျှမှု၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်ကျန်းမာရေးနှင့် လူ့အခွင့်အရေးများ၏ အရေးပါမှုစသည့် လူဦးရေဆိုင်ရာ ပြဿနာများကို ပြည်သူ့လူထု အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပြီး ကမ္ဘာ့လူဦးရေ သန်းငါးထောင်ပြည့်ခဲ့သည့် ၁၉၈၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့ကို အစွဲပြုပြီး ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကို ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက နှစ်စဉ်ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း၊ သန်းပေါင်းရှစ်ထောင်ကျော်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့်လည်း ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်သည်နှင့်အညီ ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကို ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်ကစပြီး နှစ်စဉ်ကျင်းပလာခဲ့သည်မှာ ယနေ့ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားသည် (၃၅)ကြိမ်မြောက် အခမ်းအနားပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကုလသမဂ္ဂ၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ယနေ့ ကမ္ဘာ့လူဦးရေသည် သန်းပေါင်းရှစ်ထောင်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

တိုတောင်းလာသည်ကိုတွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ တစ်ဖက်တွင်လည်း ကမ္ဘာ့လူဦးရေ တိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ စားရေရိက္ခာ မပြည့်စုံခြင်းများ၊ သောက်သုံးရေရှားပါးပြတ်လပ်ခြင်းများ၊ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်ခြင်းများ၊ ကူးစက်ကပ်ရောဂါပျံ့နှံ့ခြင်းများ၊ ရေဘေး၊ လေဘေး၊ မုန်တိုင်းဘေး စသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကို လူသားတို့ ယခင်ကထက် ပိုမိုရင်ဆိုင်ခံစားလာနေကြရကြောင်း၊ ထို့ပြင် တန်းတူညီမျှမှု မရှိခြင်းများ၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုများပြားလာခြင်း

သည် နိုင်ငံအများစုတွင် မွေးဖွားနှုန်း သိသိသာသာ ကျဆင်းလာခြင်းကြောင့် ကလေးဦးရေနည်းပါးလာပြီး လုပ်သားအင်အား ရှားပါးခြင်းများ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများပြားလာခြင်းများနှင့် ရင်ဆိုင်နေကြရကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံအချို့နှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးသည့် နိုင်ငံများတွင် မွေးဖွားနှုန်းမြင့်မားခြင်း၊ ပညာရေးအခြေအနေနိမ့်ကျခြင်း၊ အလုပ်လက်မဲ့များပြားခြင်း၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများပြားခြင်း စသည့် ပြဿနာများနှင့် ရင်ဆိုင်နေကြရကြောင်း။ ထို့ကြောင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု

တူညီခဲ့ကြကြောင်း၊ အဆိုပါစဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင်များကို အခြေခံပြီး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းစီက မိမိတို့နိုင်ငံအလိုက် ကြုံတွေ့နေရသည့် ပြဿနာများနှင့် အခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းရန်၊ အချိန်မီကစားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပုံမှန်ကောက်ယူနေထိုင်ကြောင့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သုံးသပ်ပြီး ကဏ္ဍအလိုက်ဦးစားပေးအဆင့်သတ်မှတ်၍ ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ နယ်မြေဒေသအလိုက် အခြေခံကျသည့် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အခြေခံ အချက်အလက်များ ရရှိရန် အထူးပင်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေသည့် နိုင်ငံများအပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုတွင် အဆိုပါ အချက်အလက်များရရှိရန် လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းများကို ပုံမှန်ကောက်ယူနေကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ကုလသမဂ္ဂကလည်း လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူရာတွင် ကိုးကားဆောင်ရွက်ရန် နိယာမများနှင့် အကြံပြုချက်များ (Principles and Recommendations)များကိုလည်း ထုတ်ပြန်ပေးထားသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ အသေးငယ်ဆုံးအုပ်ချုပ်မှု နယ်မြေအဆင့်အထိ နယ်မြေဒေသအလိုက် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းများကသာ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းကို မဖြစ်မနေကောက်ယူရန် လိုအပ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် မကြာမီကောက်ယူတော့မည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း အကြောင်းကို

- ❖ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီသုံးသပ်ပြီး ကဏ္ဍအလိုက် ဦးစားပေးအဆင့်သတ်မှတ်၍ ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်သွားကြရမည်
- ❖ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ နယ်မြေဒေသအလိုက် အခြေခံကျသည့် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အခြေခံအချက်အလက်များရရှိရန် အထူးပင်လိုအပ်
- ❖ သန်းခေါင်စာရင်း၏ ထူးခြားသည့် ဝိသေသလက္ခဏာတစ်ခုမှာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုကဲ့သို့ အုပ်ချုပ်မှုဧရိယာ အသေးငယ်ဆုံးအဆင့်ထိ အချက်အလက်များ ပံ့ပိုးပေးနိုင်ခြင်းပင်ဖြစ်
- ❖ သန်းခေါင်စာရင်းကရရှိလာသည့် အချက်အလက်များသည် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မှန်ကန်သည့်မူဝါဒများ၊ မဟာဗျူဟာများ၊ နည်းဗျူဟာများ ချမှတ်နိုင်ရန်နှင့် စီမံကိန်းရေးဆွဲနိုင်ရန် လိုအပ်သည့် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ စာရင်းအင်းအချက်အလက်များ ပံ့ပိုးပေးနိုင်မည်

ကျော်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ရှေးယခင်က ကမ္ဘာ့လူဦးရေသန်းတစ်ထောင်ပြည့်ရန် နှစ်ပေါင်းရာကျော် ကြာမြင့်ခဲ့သော်လည်း ယနေ့ကာလတွင် ဆေးဝါးနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ၊ အဆင့်မြင့်နည်းပညာများနှင့် လူမှုဝန်ထမ်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည့်အပြင် လူဦးရေဆိုင်ရာ မွေးဖွားနှုန်း၊ သေဆုံးနှုန်းများ ပြောင်းလဲလာခြင်းကြောင့် လူဦးရေသန်းတစ်ထောင်တိုးရန် အချိန်သည် တဖြည်းဖြည်း

များစသည့် လူနေမှုအဆင့်အတန်းများ ကြွားပြီး လူတန်းစားကွာဟမှု ပြဿနာများနှင့်လည်း ရင်ဆိုင်လာကြရကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံအပါအဝင် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးသည့် နိုင်ငံများတွင် အဆိုပါပြဿနာများ ပိုမိုဖြစ်ပွားလာသည်ကို မိမိတို့ မျက်မြင်တွေ့ကြုံနေရသည်ကို အားလုံးအသိပင်ဖြစ်ကြောင်း။ လူဦးရေဆိုင်ရာ ပြဿနာများနှင့် ပတ်သက်၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်

တန်းတူညီမျှမရှိမှု၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပျက်စီးယိုယွင်းမှု၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တရားမျှတမှုမရှိခြင်းတို့အပါအဝင် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့က စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင်များ (Sustainable Development Goals)ကို ချမှတ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် သဘော

အချက်အလက်များကို နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်းများ၊ နည်းဗျူဟာများ၊ ချမှတ်နိုင်ရန်နှင့် စီမံကိန်းရေးဆွဲနိုင်ရန် လိုအပ်သည့် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ စာရင်းအင်းအချက်အလက်များ ပံ့ပိုးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထို့ပြင် သယံဇာတအရင်းအမြစ်များ ခွဲဝေသတ်မှတ်ခြင်း၊ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေချထားခြင်း၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဆေးရုံနှင့် ကျန်းမာရေးဌာနများ၊ လမ်း၊ တံတားများ စသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ မသန်စွမ်းနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုစောင့်ရှောက်ခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ဖန်တီးပေးခြင်း စသည်များကို ထိထိရောက်ရောက် စီမံခန့်ခွဲရန် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် အခြေခံအချက်အလက်များပင်ဖြစ်ကြောင်း။

ထို့ပြင် သယံဇာတအရင်းအမြစ်များ ခွဲဝေသတ်မှတ်ခြင်း၊ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေချထားခြင်း၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဆေးရုံနှင့် ကျန်းမာရေးဌာနများ၊ လမ်း၊ တံတားများ စသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ မသန်စွမ်းနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုစောင့်ရှောက်ခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ဖန်တီးပေးခြင်း စသည်များကို ထိထိရောက်ရောက် စီမံခန့်ခွဲရန် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် အခြေခံအချက်အလက်များပင်ဖြစ်ကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူမှု သမိုင်းကြောင်းကို ပြန်လည် လေ့လာသုံးသပ်ကြည့်မည်ဆိုပါက လွတ်လပ်ရေးမရမီကာလ ၁၈၅၂ ခုနှစ်၊ ၁၈၈၁ ခုနှစ်၊ ၁၈၉၁ ခုနှစ်၊ ၁၉၀၁ ခုနှစ်၊ ၁၉၁၁ ခုနှစ်၊ ၁၉၂၁ ခုနှစ်၊ ၁၉၃၁ ခုနှစ်နှင့် ၁၉၄၁ ခုနှစ် တို့တွင် ၁၀ နှစ်ခြားတစ်ကြိမ်စီဖြင့် ရှစ်ကြိမ် ကောက်ယူခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ အဆိုပါ သန်းခေါင်စာရင်း အချက်အလက်တချို့ကို ယနေ့အထိ ကိုးကား အသုံးပြုနေရဆဲဖြစ်ကြောင်း။

၂၀၁၄ ခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူပြီး နောက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်အတွက် လိုအပ်နေသည့် စာရင်းအင်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်းများ၊ နည်းဗျူဟာများ၊ ချမှတ်နိုင်ရန်နှင့် စီမံကိန်းရေးဆွဲနိုင်ရန် လိုအပ်သည့် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ စာရင်းအင်းအချက်အလက်များ ပံ့ပိုးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

၂၀၁၄ ခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူပြီး နောက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်အတွက် လိုအပ်နေသည့် စာရင်းအင်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်းများ၊ နည်းဗျူဟာများ၊ ချမှတ်နိုင်ရန်နှင့် စီမံကိန်းရေးဆွဲနိုင်ရန် လိုအပ်သည့် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ စာရင်းအင်းအချက်အလက်များ ပံ့ပိုးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

»» စာမျက်နှာ ၄ မှ
ထို့ပြင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်၏ နောက်ဆုံးအချက်ဖြစ်သည့် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန်ကုန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် အခြေခံလိုအပ်သည့် မဲစာရင်းမှန်ကန်စေရေးကိုလည်း အထောက်အကူ ဖြစ်စေမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ကြုံတွေ့ခံစားနေကြရ
ယခုနှစ် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ ဆောင်ပုဒ်ကို “ထိခိုက်လွယ်သူ ဖေးမကူ၊ အရေးပေါ်က စောင့်ရှောက်ကြ” “Helping vulnerable populations in emergencies” ဟု သတ်မှတ်ထားကြောင်း၊ အဆိုပါဆောင်ပုဒ် ချမှတ်ခြင်းသည် ယနေ့ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် ပဋိပက္ခများ၊ စစ်ပွဲများ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ၊ စားနပ်ရိက္ခာရှားပါးမှုများ စသည့်ဘေးဒုက္ခအန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကြောင့် အရေးပေါ်အခြေအနေများကို လူသားများ ကြုံတွေ့ခံစားနေကြရကြောင်း။

အထူးသဖြင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ၊ အမျိုးသမီးငယ်များ၊ ကလေးသူငယ်များ၊ မသန်စွမ်းသူများနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများက ပိုမို



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ထိခိုက် ခံစားကြရကြောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်ချိန်များ၊ ပဋိပက္ခများဖြစ်ပေါ်ချိန်များတွင် အမျိုးသမီးများနှင့် မိန်းကလေးငယ်များသည် ခုခံနိုင်စွမ်းနည်းသည့်အပြင် သူတို့၏ သီးသန့် လိုအပ်ချက်များသည် လည်း လျစ်လျူရှုခြင်းခံရလေ့ရှိကြောင်း၊ သူတို့၏ ဘဝလုံခြုံမှု၊ ဂုဏ်သိက္ခာနှင့် ကျန်းမာရေးများကို ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းသည် မိသားစုနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း၏ ကောင်းကျိုးကို ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်းလည်း ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတကာသတင်း အချက်အလက်များအရ ဘေးဥပဒ်ကျရောက် နေသူများထဲတွင် လူငယ်များစွာ ပါဝင်နေသည်ဟု သိရကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်ချို့တွင် ဘေးဥပဒ် ကျရောက်နေသူများ၏ သုံးပုံနှစ်ပုံခန့်သည် အသက် ၂၅ နှစ်အောက် လူငယ်များဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကျောင်းမနေသည့် လူငယ်တစ်ဝက်ခန့်တွင် ပဋိပက္ခဖြစ်နေသည့်နိုင်ငံများ၊ ပဋိပက္ခကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် နိုင်ငံများက ဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

လူငယ်များသည် နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်၊ နိုင်ငံ၏အင်အားများ ဖြစ်ခြင်းကြောင့် ကလေးများ၊ အမျိုးသမီးငယ်များ ကျောင်းပညာသင်ကြားခွင့်မရခဲ့ပါက သို့မဟုတ် သူတို့၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ပါက ၎င်းတို့ တစ်ဦးချင်းအတွက် သာမက ၎င်းတို့ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်သည်လည်း အားနည်းချက်များ၊ လိုအပ်ချက်များ ရှိနေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ထိခိုက်လွယ်သူများကို အားလုံးက ကူညီပေးမ စောင့်ရှောက်ပေးရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ ဒေသန္တရအစိုးရအဖွဲ့အစည်းများကလည်း အရေးပေါ်စီမံခန့်ခွဲမှု အစီအမံများ ပြင်ဆင်ထားရန်လိုအပ်ကြောင်း။

Update ဖြစ်နေရန်လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ ယခုလို လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းရရှိရန်အတွက် လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကို မဖြစ်မနေကောက်ယူရန် လိုအပ်ကြောင်း။

ထို့နောက် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးမြင့်ကြိုင်က မြန်မာနိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လူဦးရေ၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဗီဒီယိုကလစ်ကိုပြသ
ယင်းနောက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “ထိခိုက်လွယ်သူဖေးမကူ၊ အရေးပေါ်က စောင့်ရှောက်ကြ” ဗီဒီယိုကလစ်ကို ပြသသည်။ ဆက်လက်၍ ဗဟိုသန်းခေါင်စာရင်း ကော်မရှင်နာယက နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းသည် တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ အထိမ်းအမှတ် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

*** အရေးပေါ်အခြေအနေတွင် အသုံးပြုနိုင်ရန်၊ ထိခိုက်လွယ်သူများကို ထိထိရောက်ရောက် ကူညီပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန်အတွက် ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်များနှင့် ဒေသအလိုက် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များရရှိရန် အရေးကြီးသကဲ့သို့ နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့်အညီ Update ဖြစ်နေရန်လည်း လိုအပ်**

*** ယခုလို လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းရရှိရန်အတွက် လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကို မဖြစ်မနေကောက်ယူရန်လိုအပ်**

မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ (စတုတ္ထအကြိမ်) ပိတ်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁
ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ (စတုတ္ထအကြိမ်) ပိတ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် တည်းခိုရေးစခန်း (ရွာတော်)၌ ကျင်းပသည်။
ပြန်လည်မျှဝေလက်ဆင့်ကမ်း
အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်မိုးမြင့်က မဲစာရင်းများ ပြည့်စုံမှန်ကန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပခဲ့သည်မှာ ယခုဆိုလျှင် စတုတ္ထအကြိမ်အထိ အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဆွေးနွေးပွဲများမှရရှိသည့် နည်းလမ်းများ၊ အကြံဉာဏ်များဖြင့် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုရာ၌ အင်တိုက်အားတိုက် မှန်မှန်ကန်ကန် မြန်မြန်ဆန်ဆန်

ဆောင်ရွက်နိုင်ကြမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ဆွေးနွေးပွဲက ရရှိသော အတွေ့အကြုံများကို အခြားဝန်ထမ်းများအား ပြန်လည်မျှဝေ လက်ဆင့်ကမ်းပေးရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ မဲစာရင်းများ မှန်ကန်တိကျရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအသီးသီး၏ စုပေါင်းအားဖြင့် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများဖြစ်သော အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာနတို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ကော်မရှင်အနေဖြင့် မဲစာရင်းများ ပြည့်စုံမှန်ကန်ရေးသာမက ရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ထားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မဲစာရင်းများ ပြည့်စုံ မှန်ကန်ရေးသည် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းဖြစ်သည့်အတွက် အလေးအနက်



ထား ဂရုတစိုက် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာ၌ ဥပဒေနှင့်အညီ မှန်မှန်ကန်ကန်နှင့် ဘက်လိုက်မှုမရှိဘဲ အများက ယုံကြည်လက်ခံသည့် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ များမှ ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပညာသင်ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ခဲ့သူများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာ ကျောင်းများတွင် တက်ရောက် သင်ကြားလျက်ရှိ သည့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ သားသမီးများအား ပညာသင် ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲတွင် ဂုဏ်ထူးဖြင့် ထူးချွန် စွာ အောင်မြင်ခဲ့ကြသည့် ဝန်ထမ်း များ၏သားသမီးများအား ဂုဏ်ပြု ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့်ဇနီး ၂၀၂၃- ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဝန်ထမ်းသားသမီးများထံမှ ဘာသာစုံဂုဏ်ထူးရှင်များ၊ မိဘများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင် ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့်ဇနီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး များ၊ ဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများမှ အကြီး အကဲများနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများ၊

ဆုရရှိကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် မိဘများ၊ ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြ သည်။ အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော်အနေဖြင့်

ဦးတည်ချက် (၉) ရပ် ချမှတ်ဆောင် ရွက်လျက်ရှိရာတွင် အနာဂတ် ပညာရေး တိုးတက်ကောင်းမွန် စေရန် “တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်မားတိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ

ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူ တိုင်း လက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံ ပညာရေးစနစ်ကို အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရေး” ဟူသည့် လူမှုရေးဦးတည်ချက် ပါဝင် ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် အရည်

အချင်းရှိသော ပညာတတ်များစွာ ပေါ်ထွန်းလာရေး အားပေး မြှင့်တင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၃- ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ် ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဝန်ထမ်း သားသမီးများထံမှ ဘာသာစုံ ဂုဏ်ထူးရှင် ခုနစ်ဦး၊ ငါးဘာသာ

ဂုဏ်ထူးရှင် ၁၄ ဦး၊ လေးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၁၄ ဦး အပါအဝင် ဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်သူ ၁၂၇ ဦးတို့ကို “ချီးမြှင့်ထိုက်သူကို ချီးမြှင့်ခြင်း” ဟူသည့် မင်္ဂလာ တရားတော်နှင့်အညီ ဆုချီးမြှင့် ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် “ယနေ့ လူငယ် နောင်ဝယ်လူကြီး” ဆိုရိုး စကားအတိုင်း နိုင်ငံတော်ကို ပံ့ပိုးပြောင်း ထမ်းဆောင်ကြမည့် သူများဖြစ်ရာ ပညာထူးချွန်သော လူတော်လူကောင်းများ ဖြစ်လာ စေရေး၊ ဘက်စုံထူးချွန်သူများ ဖြစ်လာစေရေး အစဉ်ကြိုးပမ်း သွားကြရန်အဆင့်အတန်းမြင့်မား သည့် ပညာရပ်များကို ကြိုးစား သင်ယူပြီး မိမိအကျိုး၊ မိသားစု အကျိုး၊ နိုင်ငံတော်အကျိုး သယ်ပိုး နိုင်သည့် ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် လူငယ်များ ဖြစ်လာကြစေရေး ကြိုးပမ်းကြရန် တိုက်တွန်း ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ် ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများက အခြေခံပညာ ကျောင်းများတွင် ပညာ သင်ကြားနေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၏ သားသမီးများ အတွက် ကျောင်းသုံးစာရေး ကိရိယာများ၊ တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲတွင် ဂုဏ်ထူးများဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ကြသည်။ ယင်းနောက် ပညာသင် ထောက်ပံ့ကြေး ပေးအပ်ခြင်း အတွက် ဝန်ထမ်းတစ်ဦးက လည်း ကောင်း၊ ထူးချွန်စွာအောင်မြင် တွင် ဝန်ထမ်းသားသမီးများထံမှ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင်များ၊ မိဘ များနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး နှင့်ဇနီး ၂၀၂၃- ၂၀၂၄ ပညာ သင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တွင် ဝန်ထမ်းသားသမီးများထံမှ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင်များ၊ မိဘ များနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး နှင့်ဇနီး ၂၀၂၃- ၂၀၂၄ ပညာ သင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တွင် ဝန်ထမ်းသားသမီးများထံမှ လေးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင်များ၊ မိဘများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။



ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ယနေ့ အခမ်းအနားတွင် အခြေခံပညာ အဆင့် ဝန်ထမ်းသားသမီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၆၁၇၇ ဦးအတွက် ကျောင်းသုံးစာရေး ကိရိယာနှင့် ဗလာစာအုပ်များ၊ ဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့သူ ၁၂၇ ဦးအား ဂုဏ်ပြုလွှာနှင့် ဆုငွေများ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



တောင်ငူမြို့ အထက (၁) ၌ လူကုန်ကူးမှု အသိပညာပေးဟောပြော

တောင်ငူ ဇူလိုင် ၁၁
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့ အမှတ် (၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ အမှတ် (၂) လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့စိတ် (တောင်ငူ)က ဦးဆောင်၍ လူကုန်ကူးမှုအသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ဆောင်ရွက်သည်။
အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး နော်ဖောဇာအေး က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး အမှတ် (၂) လူကုန်ကူးမှုတားဆီး

နှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့စိတ် (တောင်ငူ)မှ ဒုတိယရဲမှူး ဇော်ထူးအောင်က လူကုန်ကူးမှုပေါ်ပေါက်လာပုံသမိုင်း၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ဥပဒေနှင့် ကလေးသူငယ်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးဥပဒေပါ ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာဥပဒေအကြောင်းတို့ကို ဟောပြောဆွေးနွေးပြီး ဟောပြောပွဲသို့ တက်ရောက်သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၇၁ ဦးအား လူကုန်ကူးမှုအသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံရေးပါတီ (၂၃) ပါတီ၏ ပူးတွဲသဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလဆန်း (၆)ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၁၁)ရက်

၁။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလအတွင်း မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ် (၃)ဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) နယ်မြေဒေသများအတွင်း ၁၀၂၇ စစ်ဆင်ရေးအမည်ဖြင့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ စတင်ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းနောက် MNDA/TNLA/AA နှင့် ယင်းအဖွဲ့အစည်းများအား ကူညီဆက်စပ်၊ ပါဝင်ပတ်သက်နေသော အကြမ်းဖက်လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများသည် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ရပ်စဲထားမှုကို အခွင့်ကောင်း ယူပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက် ခုတီယလှိုင်းအမည်ဖြင့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများအား ထပ်မံ လုပ်ဆောင်လာခဲ့ပါသည်။

၂။ ယခုအခါ အထက်ပါ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့အစည်းများသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအား သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ စစ်ရေးပစ်မှတ်မဟုတ်သော အများပြည်သူနေထိုင်ရာ မြို့ကြီးများအား အဝေးမှ လက်နက် ကြီးများ၊ Drop Bomb များဖြင့် ပစ်ခတ်ခြင်း၊ ၎င်းတို့နှင့် လူမျိုးမတူသူ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများအား ၎င်းတို့ထိန်းချုပ်ထားသည့် နယ်မြေဒေသအတွင်းမှ ခြိမ်းခြောက်နှင်ထုတ်ခြင်း စသည့်အကြမ်းဖက် လုပ်ရပ်များအား လုပ်ဆောင်လျက်ရှိနေပါသည်။

၃။ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် လက်ရှိဖြစ်ရပ်များအပေါ် အောက်ပါအတိုင်း ရှုမြင်သုံးသပ်ပါသည်-

- (က) မြန်မာနိုင်ငံ သမိုင်းတစ်လျှောက် ရှေးပဝေသဏီကပင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများသည် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ အတူရောနှော ပျံ့နှံ့နေထိုင်လေ့ရှိခဲ့ကြပါသည်။ သို့ရာတွင် အထက်ပါ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့အစည်းများသည် ၎င်းတို့နှင့် လူမျိုးစုမတူသော အခြား တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများအား ၎င်းတို့ထိန်းချုပ်ထားသည့် နယ်မြေဒေသအတွင်းမှ ခြိမ်းခြောက်နှင်ထုတ် ပြောင်းရွှေ့စေခြင်းသည် တစ်မြေတည်းနေ တစ်ရေတည်းသော တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများ၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ဖြိုခွဲဖျက်ဆီးခဲ့ရုံသာမက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)၏ ပုဒ်မ(၃၅၅) ပါ “နိုင်ငံသားတိုင်းသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း မည်သည့်အရပ်ဒေသ ၌မဆိုဥပဒေနှင့်အညီအခြေစိုက်နေထိုင်ခွင့်ရှိသည်” ဟူသော ပြဋ္ဌာန်းချက်အား အတိအလင်း ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရှုမြင်ပါသည်။
- (ခ) အထက်အပိုဒ်ပါ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့အစည်းများသည် ၎င်းတို့ထိန်းချုပ်ထားသည့် နယ်မြေဒေသအတွင်းမှ အခြားတိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများကို အကြမ်းဖက်ခြိမ်းခြောက် နှင်ထုတ်ခြင်းသည် အပြစ်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်ရေးကြေညာစာတမ်း အပိုဒ် ၁၃(၁)ပါ “လူတိုင်းတွင် မိမိ၏နိုင်ငံနယ်နိမိတ်အတွင်း၌ လွတ်လပ်စွာသွားလာရွှေ့ပြောင်းနိုင်ခွင့်၊ နေထိုင်ခွင့်ရှိသည်”ဟူသော ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို အတိအလင်းချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရှုမြင် ပါသည်။
- (ဂ) ၎င်းအပြင် အဆိုပါ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့အစည်းများ၏ အဆင့်ဆင့်သော ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုများသည် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဆန့်ကျင် ချိုးဖောက်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ကျေးဇူးသစ္စာကို ဖောက်ဖျက်ခြင်းနှင့် နိုင်ငံတကာက လက်ခံ ကျင့်သုံးနေသော လူ့အခွင့်အရေးများအား ချိုးဖောက်ခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်နေကြောင်း ရှုမြင်ပါ သည်။

၄။ ထို့ကြောင့် အကြမ်းဖက်အဓမ္မဝါဒကို မလိုလား၊ လက်မခံကြသော နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများကိုယ်စား ကျွန်ုပ်တို့ နိုင်ငံရေးပါတီများက အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိ သည့် MNDA/TNLA/AA နှင့် ၎င်းတို့နှင့် တိုက်ရိုက်၊ သွယ်ဝိုက်၊ ဆက်စပ် ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီပေးနေကြသော အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးကို လုံးဝ(လုံးဝ) လက်မခံ၊ ဆန့်ကျင်၊ ရှုတ်ချ၊ ကန့်ကွက်ပါသည်။

၅။ ၎င်းအပြင် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ ရှုမြင်သုံးသပ်ချက်များအပေါ် မူတည်၍ သက်ဆိုင်ရာ ဌာန/အဖွဲ့ အစည်းများက အောက်ပါအတိုင်း ပိုမိုအရှိန်မြှင့် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်-

- (က) အထက်ပါ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့် အကြမ်းဖက်လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများအားအကြမ်းဖက်အုပ်စုများအဖြစ် နိုင်ငံတွင်း၌သာမက နိုင်ငံတကာကပါ သိရှိလက်ခံနိုင်ရန်ဆောင်ရွက်ခြင်း။
- (ခ) အထက်ပါ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ အဆင့်ဆင့်သော ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုများ အား အကြမ်းဖက်သမားများအဖြစ် သတ်မှတ်ကြေညာ၍ အာဆီယံရဲ့တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်၊ နိုင်ငံတကာရဲ့တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်တို့နှင့် ဆက်သွယ်၍လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတကာ ရဲ့တပ်ဖွဲ့အချင်းချင်း ဆက်သွယ်၍လည်းကောင်း လိုအပ်သလို ကန့်သတ်၊ ထိန်းချုပ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။

၆။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့် MNDA / TNLA / AA ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်နေသော အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ယင်းတို့၏ လုပ်ရပ်များကို ဆန့်ကျင်၊ ရှုတ်ချ၊ ကန့်ကွက် ပါကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံရေးပါတီများက လက်မှတ်ရေးထိုး ပူးတွဲသဘောထား ထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါ သည်။

စဉ်	အမည်	ပါတီတာဝန်	ပါတီအမည်	လက်မှတ်
၁။	ဦးခင်ရီ	ဥက္ကဋ္ဌ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	
၂။	ဦးဌေးကျော်	ဥက္ကဋ္ဌ	မြန်မာပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	
၃။	ဦးခေါတ်နီ	အတွင်းရေးမှူး	ဒီမိုကရေစီပါတီသစ်(ကချင်)	
၄။	ဦးဟန်ရွှေ	ဥက္ကဋ္ဌ	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	
၅။	ဦးအေးကြိုင်	ဥက္ကဋ္ဌ	ရခိုင်ပြည်နယ်အမျိုးသားအင်အားစုပါတီ	
၆။	ဦးလီပေါ့ရဲ့	ဥက္ကဋ္ဌ	လီဆူအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ (ဒူးလေးပါတီ)	
၇။	ဦးဦးသန်းဌေး	ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ	ခမီအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	
၈။	ဦးထွန်းအောင်	ဥက္ကဋ္ဌ	အာခါအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	
၉။	ဦးသိန်းကြည်	ဥက္ကဋ္ဌ	အမျိုးသားနိုင်ငံရေးမဟာမိတ်များ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	
၁၀။	ဦးကျော်ဇင်	ဥက္ကဋ္ဌ	ပြည်သူ့အလုပ်သမားပါတီ	
၁၁။	ဦးကျော်စွာစိုး	ဥက္ကဋ္ဌ	မြန်မာနိုင်ငံတောင်သူလယ်သမား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	
၁၂။	ဦးစိုင်းအောင်မြင့်နိုင်	တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး	ရှမ်းနှင့်တိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ် ပါတီ(ကျားဖြူပါတီ)	
၁၃။	ဦးတင်ဆွေ	ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ	ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	
၁၄။	ဦးစံသာအောင်	ဥက္ကဋ္ဌ	မြို့တိုင်းရင်းသားဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	
၁၅။	ဦးခိုင်မင်း	ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီပါတီသစ်	
၁၆။	ဦးအောင်မြိုးကျော်	နာယက	အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားတိုးတက်ရေးပါတီ	
၁၇။	ဦးအောင်ဘ	ဗဟို အလုပ်အမှုဆောင်	ရူမီး အမျိုးသားပါတီ	
၁၈။	ဒေါ်စောယုမာ	ဥက္ကဋ္ဌ	ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ညီညွတ်ရေးပါတီ	
၁၉။	ဦးထွန်းအောင်ကျော်	ဥက္ကဋ္ဌ	ခေတ်သစ်ပြည်သူပါတီ	
၂၀။	ဦးရဲထွန်း	ဥက္ကဋ္ဌ	၈၈ မျိုးဆက်ကျောင်းသားလူငယ်များ (ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ)ပါတီ	
၂၁။	ဦးအေးလွင်	ဥက္ကဋ္ဌ	ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား နိုင်ငံရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	
၂၂။	ဦးပါစီပြည်ဟိန်း	ဥက္ကဋ္ဌ	လူထုပါတီ	
၂၃။	ဦးမင်းမျိုးတင့်လွင်	ဥက္ကဋ္ဌ	မွန်တိုးတက်ရေးပါတီ	

(၇၇)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်ဆောင်းပါး

အာဇာနည်နေ့မှာ ပြန်ပြောင်းအမှတ်ရဆင်ခြင်စရာ . . .

ငြိမ်းချမ်းအောင်

သည်နှစ် ရန်ကုန်မှာ မိုးကောင်းသည်။ မြန်မာပြည်၏ မုတ်သုံရာသီထုံးစံအတိုင်း ဝဠာတစ်ခွင်လုံး အံ့ခိုင်းလို့နေသည်။ မိုးက တစ်ခွက်ခွက်၊ တစ်စွဲစွဲ၊ ရံဖန်ရံခါ သံသဲခဲခဲ။ လွမ်းစရာ ရာသီဖြစ်ပါသည်။

ဤလ ဤရာသီခါသမယအတွင်းမှာပင် မြန်မာ့ နိုင်ငံရေးသမိုင်းတွင် မိုးသက်မှန်တိုင်းကြီးတစ်ခု ကျရောက်ခဲ့ပါသည်။ အကြမ်းဖက်ဝါဒကို လက်ကိုင် ထားခဲ့သော အကြမ်းဖက်သမားတို့၏ လက်ချက် ကြောင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးခဲ့ကြရသည်။ ယခု ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၉ ရက်ဆိုလျှင် ၇၇ နှစ်တိုင်ခဲ့ပြီ။ သို့တော့ မြန်မာတစ်ပြည်လုံး ဝမ်းနည်းလို့မဆုံး။ မျိုးဆက်အလီလီ လွမ်းလို့မဆုံးနိုင် ဖြစ်ခဲ့ကြရသည်။ ဆရာကြီးမောင်ထင်က “ဗမာနိုင်ငံရေးသုခမိန့်” ဆောင်းပါးတွင် “ဗိုလ်ချုပ်ဆိုးသောနေ့၌ ကျွန်တော် သည် မိုးရွာထဲတွင် မော်တင်လမ်းမှသည် အသံလွှင့် ရုံသို့ တကိုယ်တည်း ခြေလျှင် လျှောက်ပြန်ရင်း၊ တောင်မြောက်လေးပါးတို့ကို တွေးမိသည်။ ကျွန်တော်၏ ညီငယ်သည် သစ္စာဖောက်သော ဗမာတစ်ယောက်၏ လက်ချက်ကြောင့် ဂျပန် အသတ်ခံရသည်။ သတ်သူမှာ ဂျပန်ဖြစ်သောကြောင့် တော်ပါသေး၏။ ဗိုလ်ချုပ်သည် သစ္စာဖောက်သော ဗမာတစ်ယောက်၏ လက်ချက်ကြောင့် ဗမာအသတ် ခံရသည်။ ဩော် ချစ်လိုက်ရတဲ့ အမျိုး။ သည်အမျိုး ကိုမှ ချစ်မိရပေလေ။ ယခုနေအခါ ဗိုလ်ချုပ်ကိုနိုး၍ ရလျှင် နှိုးပြီး မေးလိုက်ချင်စမ်းသည်။ အမျိုးကို ချစ်သေးသလား။



(၇၆)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေတိဂုံဘုရားမြောက်ဘက်မုခ်အနီးရှိ အာဇာနည်ဂူဗိမာန်သို့ ပြည်သူများ လာရောက်ဂါရဝပြုကြစဉ်။

မမေးနှင့်တော့၊ မမေးနှင့်တော့။ ဗိုလ်ချုပ်နိုးလာ လျှင် ‘ချစ်သေးတယ်’ဟူ၍ပင်လျှင် ဖြေဦးမည်”ဟူ၍ မချီတင်က ရေးသားခဲ့ပါသည်။ မှန်ပါသည်။ အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် ကိုလိုနီနယ်ချဲ့ ဗြိတိသျှ အစိုးရ၏ နောက်ကွယ်မှ ကြိုးကိုင်စီမံမှုမှတစ်ဆင့် အာဏာကို မက်မောသော၊ မနာလိုမရှုဆိတ်သော၊ ရန်ငြိုးအာဇာတကြီးမားသော ကိုယ့်လူမျိုး ကိုယ့်နိုင်ငံသား မသမာသူ လူတစ်စု၏ လုပ်ကြံမှု ကြောင့်ပင် ကျဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အတွင်းစာတစ်စောင် ရေးသားပေးဖို့
နယ်ချဲ့ဗြိတိသျှတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံကို မတတ် သာ၍ လွတ်လပ်ရေးပေးရတော့မည် ဖြစ်သော် လည်း တောင်တန်းဒေသများကို ချန်လှပ်ထားလို၍ ပင်လုံကွန်ဖရင့်အထိ နိုင်ငံရေးအရ ခြေရှုပ်မှုများ၊ ခြေထိုးမှုများကို အစွမ်းကုန်လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်။ ၁၉၄၄ ခုနှစ် မဟာမိတ်တပ်များ မြန်မာပြည်သို့ ပြန်လည်သိမ်းပိုက်နိုင်တော့မည်ဟု ယုံကြည် ကတည်းက ဘီလပ်အစိုးရ၏ မြန်မာပြည်ဆိုင်ရာ အတွင်းဝန် အေမာရီက “မြန်မာပြည်ကိုပြန်လည် သိမ်းပိုက်ပြီးနောက် လွတ်လပ်ရေးပေးရသော

အခြေအနေသို့ရောက်သော်လည်း ဗြိတိသျှ အင်ပါယာ၏ စီးပွားရေးအရ ကြည့်သည်ဖြစ်စေ၊ ကာကွယ်ရေးဘက်မှ ကြည့်သည်ဖြစ်စေ တောင်တန်း နယ်ဒေသကို ဗြိတိသျှလက်အောက်၌ အနှစ် သုံးဆယ်မျှလောက် ထားပြီးမှဖြစ်မည်။ ထိုတောင်တန်းသားများသည် မြန်မာများကဲ့သို့ မဟုတ်။ ဗြိတိသျှကထိန်းသိမ်းထားရန် အမှန်လိုအပ် ပေးသေးသည်”ဟု အစရှိသော သဘောထားပါသည့် အတွင်းစာတစ်စောင်ကို အိန္ဒိယပြည်တွင်ရှိသော မြန်မာပြည်ဘုရင်ခံ ဆာဒေါ်မန်စမစ်ထံ ရေးသား ပေးပို့ခဲ့လေသည်။

မိမိတို့ကိုအကျိုးပြုမည့် ရုပ်သေးအစိုးရမျိုးကို လိုချင်ခဲ့
စစ်ပြီးခေတ် နယ်ချဲ့စနစ်(ပါ) ခေတ်သစ်ကိုလိုနီ နယ်ချဲ့စနစ်သည် ရှေးကကဲ့သို့ နယ်ချဲ့သမားများ ကိုယ်တိုင်ကိုလိုနီနိုင်ငံများတွင် တိုက်ရိုက်ဝင်ရောက် အုပ်ချုပ်သောစနစ် မဟုတ်တော့ဘဲ မိမိတို့ကြီးဆွဲရာ ကမည့် အစိုးရများရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးသော စနစ်သာ ဖြစ်ပေသည်။ နယ်ချဲ့ဗြိတိသျှတို့သည် လည်း မြန်မာပြည်ကို လွတ်လပ်ရေးပေးလျှင် မဖြစ်တော့ကြောင်းသိသည့်အတိုင်း တစ်ဖက်တွင် လည်း လွတ်လပ်ရေးပေးရန် သဘောတူ၍ အခြား တစ်ဖက်တွင် လွတ်လပ်စမြန်မာနိုင်ငံတွင် မိမိတို့ ဩဇာခံမည့်အစိုးရမျိုး (ဝါ) မိမိတို့ကိုအကျိုးပြုမည့်

ရုပ်သေးအစိုးရမျိုးကို လိုချင်ခဲ့ကြသည်။ သို့အတွက် နယ်ချဲ့သမားသည် ကိုယ်ကျိုးမဖက် သော၊ တိုးတက်သော နိုင်ငံရေးအယူအဆရှိသော ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကို မလိုလားခဲ့ချေ။ ဗိုလ်ချုပ် သာ ဆက်လက်တည်ရှိနေပါက အရင်းရှင်နယ်ချဲ့ သမားများအဖို့ လွတ်လပ်စမြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆက်လက်ကုပ်သွေးစုပ်နိုင်တော့မည် မဟုတ်၍ ဗိုလ်ချုပ်ကို ဖယ်ရှားပစ်ရန် နောက်ကွယ်မှ ကြိုးပမ်း ကြံစည်ခဲ့ကြလေသည်။ သို့ရာတွင် နယ်ချဲ့သမားသည် ပရိယာယ်အရာ တွင် အလွန်ပါးနပ်လိမ္မာ ကျွမ်းကျင်သူများပီပီ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကို ကိုယ်တိုင်သုတ်သင် ရှင်းလင်း ခြင်းမပြုဘဲ သုတ်သင်ရှင်းလင်းပေးမည့် အမျိုးသား သစ္စာဖောက် လက်ပါးစေများကို ရှာခဲ့လေသည်။ တိုင်းပြုပြည်ပြုလွှတ်တော်ကျင်းပ၍ အလုပ် များနေချိန်တွင် ဆိုရှယ်လစ်ပါတီနှင့် ပြည်သူ့ရဲဘော် များက ဂဠုန်ဦးစောနှင့်ပတ်သက်၍ လှုပ်ရှားမှုများ ကို အဆက်မပြတ် တင်ပြလာကြသည်။ “ဂဠုန် ဦးစောသည် အင်္ဂလိပ်အရာရှိကြီးတစ်ဦးနှင့် အဆက်အသွယ် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ နယ်မှ ၎င်း၏ လက်ပါးစေ လူငယ်များကို ရန်ကုန်သို့ခေါ်ယူ၍ လျှို့ဝှက်လက်နက်သင်တန်း၊ နိုင်ငံရေးသင်တန်းများ ပေးလျက်ရှိသည်။ ဖဆပလထိပ်တန်းခေါင်းဆောင် များကိုလုပ်ကြံ၍ ဆူပူမှုများ ဖန်တီးမည့်လက္ခဏာ ရှိသည်”ဟု ဖော်ပြကြသည်။

အလေးအနက် သဘောထားခဲ့ကြ
ဖဆပလနှင့် ဆိုရှယ်လစ်ပါတီမှ ခေါင်းဆောင် တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဗဆွေက ထိုသတင်းများမှာ အရေးကြီးသည်ဟု ယူဆသည့်အတိုင်း ဗိုလ်ချုပ်ကို လည်းကောင်း၊ ဦးနုကိုလည်းကောင်း တစ်ဦးချင်း တင်ပြသည်။ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့တွင်လည်း အစီရင်ခံသည်။ သို့သော် ပုဂ္ဂိုလ်ခပ်များများက အလေးအနက် သဘောထားခဲ့ကြချေ။ ဗိုလ်ချုပ် ကိုယ်တိုင်ကလည်း “ဒီသတင်းတွေ မဖြစ်နိုင်ဘူး။ ခင်ဗျားလူတွေ သတင်းမရှိ သတင်းလုပ်ကြံပေးကြ တာဖြစ်မှာပဲ”ဟု ခါးခါးသီးသီးဆိုခဲ့သည်။ သို့သော် ကျားစဉ်းလဲ နယ်ချဲ့သမားသည် ၎င်းတို့၏ မူလအစီအစဉ်အတိုင်း နောက်ကွယ်မှ ပီပီရီရီဖြင့် ကြံစည်လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်။ ၁၉၄၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် အင်္ဂလိပ်စစ်တပ်မှ လက်နက်

ကို ဗမာပုလိပ်အဖွဲ့၊ လက်နက်ဌာနသို့ တာဝန် လွှဲပြောင်းပေးပို့ခြင်းခံရသူ ကပ္ပတိန် Vivian သည် စောစောပိုင်းတွင် ဖိုက်ချီလမ်း အရာရှိရိပ်သာ တိုက်ခန်းတစ်ခန်းတွင် နေထိုင်နေရာမှ အင်္ဂလန်မှ လိုက်လာသော သူ့မိန်းမနှင့် နေထိုင်ရန်ဟု အကြောင်းပြ၍ အေဒီလမ်းရှိ ဦးစော၏ အိမ်အနီးသို့ ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့သည်။ မကြာမီ အိမ်ရှာဖွေစဉ်က တွေ့ဆုံသိကျွမ်းခဲ့သူ မေဂျာ Young ကလည်း သူ့မိန်းမ ရောက်လာ၍ အိမ်မရသေးခင်စပ်ကြား ကပ္ပတိန် Vivian အိမ်၌ ဆွေနေထိုင်ရန် ရောက်ရှိလာပြန်သည်။ ထို့နောက်မှာတော့ မေဂျာ Young က ဦးစောက သူ့အသက်အန္တရာယ်မှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် လက်နက်လိုသည်ဟူသော တောင်းဆိုမှုအရ ကပ္ပတိန် Vivian အား လက်နက်ရှာခိုင်းလေတော့ သည်။ ကပ္ပတိန် Vivian ကလည်း သဘောတူ၍ လက်နက်ထုတ်ရန် တံဆိပ်နှိပ်ပြီး ပုံစံများကို ဦးစောအိမ်သို့ယူဆောင်၍ လက်မှတ်အတုများဖြင့် ပုံစံများကို ဖြည့်ခိုင်းစေခဲ့သည်။ ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လဆန်းခန့်တွင် ဦးစော၏ လက်ပါးစေ ဘညွန်နှင့် မောင်စိန်တို့သည် ပုလိပ် အယောင်ဆောင်ကာ အပေါင်းပါများနှင့်အတူ နံပါတ်အတူ တပ်ဆင်ထားသော ၃ တန်ထရပ်ကား ဖြင့် လက်နက်တိုက်မှ ဘရင်းဂန်းသေနတ်အလက် ၂၀၀ နှင့် ပြောင်းပိုများ၊ ကျည်ဆန်များကို ထုတ်ယူ ခဲ့ကြသည်။ ၁၅-၇-၁၉၄၇ ရက်နေ့ထုတ် ဗမာ့ခေတ် သတင်းစာတွင် ထိုသတင်းကိုအကျယ်တဝင့် ဖော်ပြ ခဲ့ရာ မူလက ဂဠုန်ဦးစောတို့လူသိုက် အကြံပက်ပက် စက်စက်ကြံစည်နေသည်ဟု သတင်းပေးစဉ်က မယုံမကြည် ခါးခါးသီးသီးဖြစ်ခဲ့သော ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းက “ကိုဗဆွေ၊ ခင်ဗျား သတင်းမှန်နေပြီ ထင်တယ်”ဟု ပြောကြားခဲ့သည်ကို ကြားယောင်မိ သေးသည်ဟု ဦးဗဆွေက “မိုးသက်မှန်တိုင်းကျသည့် နေ့”ဆောင်းပါးတွင် ပြန်ပြောင်းရေးသားခဲ့ပေသည်။ ဗိုလ်ချုပ်၏အစ်ကို ဝန်ကြီး ဦးဘဝင်းကလည်း ဦးစောတို့လူစု ဘရင်းဂန်းအလက် ၂၀၀ ခိုးထုတ် သွားသည်ဟု သတင်းစာများတွင် ပါလာသောအခါ “များလွန်းလှတယ်ကွာ၊ ဟုတ်နိုင်မယ် မထင်ပါ ဘူး”ဟု သူ၏ညီတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးအောင်သန်းကို ပြောလေသည်။ စာမျက်နှာ ၉ သို့ ✽

၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့တွင် သမိုင်းသင်ခန်းစာအရ ကိုလိုနီ နယ်ချဲ့ လက်ဟောင်း၊ လက်သစ်တို့၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများကို အလေးအနက် သတိပြု ဆင်ခြင်ကြရန်နှင့် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း မိန့်ကြားခဲ့သော “တစ်တိုင်းပြည်လုံးကြီးပွားစေချင်ရင် လူအား၊ ငွေအား၊ ပစ္စည်းအားနဲ့စုပေါင်းပြီး အင်တိုက်အားတိုက်လုပ်နိုင်မှ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိကြမှာပဲ။ ဗမာကတစ်မျိုး၊ ကရင်က တစ်ဖုံ၊ ရှမ်းတို့ကတခြား၊ ကချင်၊ ချင်း အကွဲကွဲအပြားပြားလုပ်နေကြရင် အကျိုးရှိမှာ မဟုတ်ဘူး။ စုပေါင်းလုပ်ကြံမှသာ အကျိုးရှိမည်” ဟူသည့် ဗိုလ်ချုပ်၏ နောက်ဆုံး မိန့်မှာချက်များကို အမှတ်ရ၍ သမိုင်းသင်ခန်းစာအဖြစ်ရယူပြီး အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးကို အလေးအမြတ်ထား

※ စာမျက်နှာ ၈ မှ

ဤသို့ဖြင့် “သီလျက်ကယ်၊ ဝိပါက်ရယ် ကြမ္မာ ငင်တော့” ဟူသည့်အတိုင်း မြန်မာနိုင်ငံရေးသမိုင်း တွင် အရှက်ရဖွယ်ရာ အကျဉ်းတန် အရုပ်ဆိုးစေခဲ့ သော ယူကျုံးမရဖြစ်ရပ်ဆိုင်းကြီး ပေါ်ပေါက်လာပါ တော့သည်။

၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း အမှူးပြုသော အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ ရန်ကုန်မြို့ အတွင်းဝန်ရုံး တွင် အစည်းအဝေးပြုလုပ်နေစဉ် နယ်ချဲ့သမားနှင့် ပြည်တွင်းသစ္စာဖောက်တို့၏ လက်ချက်ဖြင့် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း နှင့်တကွ ဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသော သခင်မြ၊ မန်းဘခိုင်၊ ဦးရာဇတ်၊ ဦးဘဝင်းနှင့် အတွင်းဝန် ဦးအုန်းမောင်၊ ဦးရာဇတ်၏ သက်တော်စောင့် ရဲဘော် ကိုထွေးတို့မှာ ပွဲချင်းပြီး ကျဆုံးခဲ့ကြရပြီး ဝန်ကြီး ဒီးဒုတ်ဦးဘချိုနှင့် မိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီး တို့မှာ ဆေးရုံရောက်မှ အသက်ပျောက်ခဲ့ရရှာသည်။

တရားဥပဒေအတိုင်း မိုက်မြစ်ကို ခံခဲ့ကြရ
နယ်ချဲ့သမားတို့၏အလိုကိုယ်ထိလက်ရောက် ကျူးလွန်ခဲ့ကြသော ဦးစောနှင့် လက်ပါးစေအပေါင်းပါ များသည်လည်း တရားဥပဒေအတိုင်း မိုက်မြစ် ကို ခံခဲ့ကြရပါသည်။ မေလ ၁ ရက်နေ့ထုတ် အိုးဝေသတင်းစာ၏ “ဤမိုး ဤမြေ” အခန်းတွင် သတင်းစာဆရာကြီး အိုးဝေညိုမြက မောင်သုမန ကလောင်အမည်ဖြင့် “ဗမာ့ဝဋ်ကြွေး” ဟု ခေါင်းစဉ်

တပ်၍ “မေလ ၈ ရက်နေ့မှာ ဦးစောကို ကြိုးပေး တော့မယ်။ ဒီသတင်းမျိုးကြားရတာ စိတ်ညစ်တယ် ဗျာ။ အခုအချိန်မှာ တိုင်းသူပြည်သားအားလုံးလဲ ဒီသတင်းမျိုးကို ကြားချင်သူရှိမယ်မဟုတ်ဘူး။ အစက ဒီလိုအဖြစ်မျိုးရောက်အောင် မဖန်တီးခဲ့ ကြရင်ကောင်းမှာပဲ။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းတို့လဲ မသေမပျောက်ပဲ ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင်နေစေချင်တယ်။ ဦးစောလဲ အခုလို သားမယားနဲ့ကျော့ကွင်းရမယ့် အဖြစ်ကို မမြင်ရဘူး။ အမိမြန်မာပြည်ရဲ့ သားကြီး များပီပီ အချင်းချင်းသင့်မြတ်ခင်မင်စွာ တိုင်းကျိုး ပြည်ကျိုးဆောင်နေကြတာပဲ တော့မြင်ချင်တာပဲ။

ဒီအမှုကြီးကို အစအဆုံး တရားအတိုင်းစီရင် ပြီးရင် အမိမြန်မာပြည်ကြီးဟာ နောင်အခါမှာ ဒီလိုပူဆွေးဒုက္ခမျိုးဘယ်တော့မှ မရောက်ပါစေနဲ့လို့ လှိုက်လှစွာဆိုတောင်းပါတယ်။ ဒီလိုအဖြစ်မျိုးကို နောင်မှာ မဖြစ်ကြရအောင် နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင် လုပ်သူများ အထူးသတိပြုကြပါခင်ဗျား။

တမလွန်ဘဝတွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနဲ့ ဦးစော ပြန်လည်မိတ်ဆက်ကာ လွတ်လပ်တဲ့ ဗမာပြည်၌ ညီရင်းအကိုများအဖြစ် ပြန်လည်မွေးဖွား ပြီး တိုင်းပြည်အကျိုးကို သယံဇာတဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေ ဆိုတောင်းပါတယ်။ လွတ်လပ်သော မြန်မာပြည်ကြီး တည်တံ့ပါစေသော်” ဟူ၍ စသည်ဖြင့် ရေးသား ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။
၇၇ နှစ်တိုင်ခဲ့လေပြီ။ မျက်မှောက်ကာလတွင် လည်း ကိုလိုနီနယ်ချဲ့လက်ဟောင်း၊ လက်သစ်တို့

သည် မြန်မာနိုင်ငံရေးတွင် နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် ဝင်ရောက်စွက်ဖက် နှောင့်ယှက်နေဆဲပင်။ နယ်ချဲ့ လက်ဟောင်းက မစားရသည့်အမဲ သဲနှင့်ပက်နေ သလို ကိုလိုနီနယ်ချဲ့လက်သစ်များကလည်း ပထဝီ နိုင်ငံရေးအရ အရေးပါသော မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး တွင် ၎င်းတို့ သြဇာခံကြီးဆွဲရာကမည့် အစိုးရမျိုး မရမချင်း အိမ်ကြက်ချင်းအိုးမဲသုတ်၍ ခွပ်ခိုင်းစေပြီး မြန်မာပြည်ကြီး ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး ပျက်ပြားရာ ပျက်ပြားကြောင်း နောက်ကွယ်မှ အစွမ်းကုန် သွေးထိုးလှုံ့ဆော် ဖန်တီးလုပ်ဆောင်နေကြဆဲပင်။

သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများကို သတိပြုဆင်ခြင်
သို့ဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် အာဇာနည် နေ့တွင် သမိုင်းသင်ခန်းစာအရ ကိုလိုနီနယ်ချဲ့ လက်ဟောင်း၊ လက်သစ်တို့၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှု များကို အလေးအနက် သတိပြုဆင်ခြင်ကြရန်နှင့် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း မိန့်ကြားခဲ့သော “အချင်းချင်းသဘောကွဲလွဲမှုမျိုး ကတော့ နည်းနည်းပါးပါးတော့ရှိမှာပဲ။ ဒါပေမယ့် သူတစ်ပါးနိုင်ငံက ကိုယ့်နိုင်ငံကို လာရောက်စော်ကား လှိုအသက်စွန့်ပြီး မလျှော့တမ်းကာကွယ်တိုက်ခိုက်တာ ကတော့ အားလုံးနဲ့သက်ဆိုင်တဲ့ အလုပ်မျိုးဖြစ်တယ်။ တစ်တိုင်းပြည်လုံး ကြီးပွားစေချင်ရင် လူအား၊ ငွေအား၊ ပစ္စည်းအားနဲ့ စုပေါင်းပြီး အင်တိုက် အားတိုက်လုပ်နိုင်မှ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိကြမှာပဲ။ ဗမာကတစ်မျိုး၊ ကရင်ကတစ်ဖုံ၊ ရှမ်းတို့ကတစ်ခြား။

ကချင်၊ ချင်း အကွဲကွဲအပြားပြား လုပ်နေကြရင် အကျိုးရှိမှာမဟုတ်ဘူး။ စုပေါင်းလုပ်ကြံမှသာ အကျိုးရှိမည်” ဟု မိန့်မှာချက်ကိုလည်းကောင်း။
“ဗမာတွေ စိတ်ထက်သလေး ဘာလေးနဲ့၊ တလွဲ ဆံပင်ကောင်းနေကြတယ်။ ဗမာပြည် လွတ်လပ်ရေး ရအောင်လုပ်ရမယ့် တိုက်ပွဲမျိုးမှာ အသုံးမချဘူး။ ဗမာပြည် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးမှာ အသုံးမချဘူး။ ဗမာချင်းချစ်မှာ လုပ်ချင်တယ်။ ဒါမျိုးတွေလုပ်ချင် လို့ ဘယ်တော့မှ အကျိုးမရှိဘူး”
“ဒီတော့ကာ ခင်ဗျားတို့ဟာ လွတ်လပ်ရေးကို လိုချင်ရင် လွတ်လပ်ရေးရနိုင်လောက်တဲ့ စည်းကမ်း ကိုရှိကြပါ။ လွတ်လပ်ရေးကိုလိုချင်ရင် လွတ်လပ်ရေး ရနိုင်တဲ့ ထူထောင်မှုကို လုပ်ကြပါ။ အဲဒီလို လုပ်ပြီး တဲ့နောက် ရှေ့ကို လွတ်လပ်ရေးအရသာကို ခံစား စံစားချင်တယ်ဆိုရင် အလုပ်လုပ်ကြဖို့၊ စည်းကမ်း ရှိကြဖို့ ယခုကတည်းက ခင်ဗျားတို့ ကိုယ့်အကျင့်ဆိုး တွေ၊ အကျင့်ဟောင်းတွေ၊ စောက်ကျင့်တွေကို ပြင်ကြဖို့လိုပြီးဆိုတာ ကျွန်တော် ယနေ့ပြောခဲ့ချင် တယ်” ဟူသည့် ဗိုလ်ချုပ်၏ နောက်ဆုံးမိန့်မှာချက် များကိုလည်းကောင်း အမှတ်ရ၍ သမိုင်းသင်ခန်းစာ အဖြစ်ရယူပြီး အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးကို အလေး အမြတ်ထား၍ နိုင်ငံတော်ကြီးအေးချမ်းသာယာရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စုစုစည်းစည်း ညီညီ ညွတ်ညွတ်၊ ဦးထမ်းပဲ့ထမ်း ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင် ကြရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်လိုက်ရပါသည်။ ။

တံတားမြို့တွင် (၇၇)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ဟောပြောပွဲကျင်းပ

တံတား ဇူလိုင် ၁၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တန်းမြို့နယ် တံတားမြို့တွင် (၇၇)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ဟောပြောပွဲကို ဇူလိုင် ၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း သီရိ ရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် တံတားမြို့ အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်မြတ်မြတ်သိန်းက အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့ဦးစီးမှူး ဒေါ်မိုးဖြူလွင်က အာဇာနည်နေ့ပေါ်ပေါက်လာပုံ နောက်ခံ သမိုင်းအကျဉ်းနှင့် အာဇာနည်နေ့ ကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များ ကို အသိပညာပေးဟောပြောသည်။ ဆက်လက်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက အာဇာနည်ကိုးဦးတို့၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိအကျဉ်းများကို ဆွေးနွေးဟောပြောခဲ့ကြသည်။



မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်တွင် (၇၇)နှစ်မြောက်အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ်ဟောပြော

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗိုလ်တထောင်ခရိုင် မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့နယ်တွင် (၇၇)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ဟောပြော ပွဲကို ဇူလိုင် ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်



(၇၇)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ဟောပြောပွဲကျင်းပ

ဒလ ဇူလိုင် ၁၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တွံတေးခရိုင် ဒလမြို့နယ်တွင် (၇၇)နှစ် မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်ဟောပြောပွဲ၊ နံရံကပ်စာစောင် ပြပွဲနှင့် စာအုပ်ပြပွဲကို အထက(၂) ကုမုဒြာခန်းမ၌ ယမန်နေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။
အခမ်းအနားတွင် အထက(၂) အထက်တန်းပြ မြန်မာစာဆရာမ ဒေါ်ခင်ခင်သိန်းက အာဇာနည်နေ့ဖြစ်ပေါ်လာပုံသမိုင်းကြောင်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကိုးဦး၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိအကြောင်းကို ဟောပြော ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဟောပြောပွဲသို့ ပညာရေးစစ်ကြောင်း အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅၆ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနမှ ခင်းကျင်းပြသထားသော အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် နံရံကပ်စာစောင်များနှင့် စာအုပ်စာစောင်များကို တက်ရောက်လာသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။
အေးမြစိုး(ပြန်/ဆက်)

“အာဇာနည်ပိမာန်သို့ လာရောက်မည့် မိဘပြည်သူများ လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပန်ကြားခြင်း”

- (၁) လတ်တလောအသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါလက္ခဏာ များဖြစ်သော ဖျားခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ အသက်ရှူရခက်ခဲ ခြင်း၊ အားအင်ကုန်ခန်းခြင်း စသည့်လက္ခဏာများ ဖြစ်ပွား လာပါက အခမ်းအနားသို့ လုံးဝလာရောက်ခြင်းမပြုရန်၊
- (၂) ကိုယ်အပူချိန်မြင့်ခြင်း (အပူချိန် ၃၈ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်/၁၀၀.၄ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်)၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ အသက်ရှူရခက်ခဲခြင်း၊ အားအင်ကုန်ခန်းခြင်းအပါအဝင် သံသယဖြစ်ဖွယ် လက္ခဏာ များ စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက သက်ဆိုင်ရာ၏ အကြံပြုချက် အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်၊
- (၃) အာဇာနည်ပိမာန်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသူများ၏ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးမှုနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်၊
- (၄) ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်ပြန် ပေးသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ အသိပေးချက်အား တိကျစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်။



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သောင်လေးပင်ခရိုင် ဒိုက်ဦးမြို့အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ပတ္တမြားခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဇူလိုင် ၁၉ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၇)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပစဉ်။
ကျော်ကျော်(ပြန်/ဆက်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးထွန်းထွန်းနောင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးထွန်းထွန်းနောင်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)ရှိ ဗဟိုလေ့ကျင့်ရေးကျောင်းသို့ ရောက်ရှိရာ ကျောင်းအုပ်ကြီးက သင်တန်းကျောင်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် Japan Myanmar Association (JMA) တို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်မည့် သင်တန်းများအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိမှု၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တင်ပြမှုအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များမှာကြားကာ သင်တန်းများအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိသည့် စာသင်ခန်းများ၊ အိပ်ဆောင်များ၊ စားရိပ်သာများနှင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဆောင်ရွက်မှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်မြို့နယ် ပရဟိတ (ကျားကျောင်း)နေရာဟောင်းရှိ ဗဟိုလေ့ကျင့်ရေးကျောင်းခွဲသို့ရောက်ရှိ၍ သင်တန်းများတိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးပြင်ဆင်ထားရှိရမည့် ကိစ္စရပ်များကို မှာကြားပြီး ကျောင်းဝင်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ညောင်နစ်ပင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးအထူးဇုန် (၃) အတွင်း ငါးမွေးမြူရေးကန်များ ဆောင်ရွက်ထားရှိသည့် အခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဥစားကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယားဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Daba Debele Hunde ကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံ လယ်ယာကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့် လာအိုနိုင်ငံသို့ လေ့လာရေးခရီးသွားရောက်

ဗီယင်ကျန်း ဇူလိုင် ၁၁

ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့် ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် လာအိုနိုင်ငံ Lao Asia Pacific Satellite Company Limited ၏ ဖိတ်ကြားမှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ရုပ်မြင်သံကြားကဏ္ဍနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန်နှင့် မြန်မာ - လာအို နှစ်နိုင်ငံ အကြားနည်းပညာဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်နိုင်ရေးတို့အတွက် လာအိုနိုင်ငံ ဗီယင်ကျန်း မြို့သို့ ဇူလိုင် ၁၀ ရက် ညပိုင်းတွင် ရောက်ရှိကြသည်။

ရှင်းလင်းပြသ

ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် လာအို အမျိုးသား ရုပ်မြင်သံကြားသို့ ရောက်ရှိပြီး Mr. Bounyaeng THAMMAVONG, Deputy Director General Broadcast and Channel Department နှင့် အဖွဲ့က လာအိုအမျိုးသားရုပ်မြင်သံကြား ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းပြသသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ဆောင်



ရွက်နေမှုများကို လေ့လာကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် လာအိုနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဦးအောင်ကိုနှင့်အတူ လာအိုသိပ္ပံနှင့် နည်းပညာနှင့် ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး H.E. Academician Professor Boviengkham Vongdara နှင့် တွေ့ဆုံ၍ နှစ်နိုင်ငံ ဒေသတွင်း ရင်းနှီးချစ်ကြည်မှု ခိုင်မြဲစေရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်နိုင်ရေး၊ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့်

နည်းပညာဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စများကို ဆွေးနွေးကြသည်။

လေ့လာဆွေးနွေးသွားမည့် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ခရီးစဉ်အတွင်း မြန်မာ့အသံနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေသော မြန်မာနိုင်ငံမှ Borderless Broadcast Co.,Ltd. ၏ DTH စနစ် ထုတ်လွှင့်ရေး ဆိုင်ရာများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဆက်သွယ်မှုခက်ခဲသော အခြေခံပြည်သူများအတွက် DTH Set Top Box နှင့်

ဆိုလာဓာတ်အားပေးစနစ် အပါအဝင် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများလှူဒါန်းမည့် အစီအစဉ်အတွက် လာအိုနိုင်ငံတွင် အလားတူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသောစီမံကိန်းကို လေ့လာဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အတူ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်ကြီးမြင့်ကျော်၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းသူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါသွားကြသည်။

သတင်းစဉ်

မော်လမြိုင်မြို့၌ စွန့်ပစ်အမှိုက်များ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ပြုလုပ်

မော်လမြိုင် ဇူလိုင် ၁၁

မွန်ပြည်နယ် ပတ်ဝန်းကျင်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏လမ်းညွှန်မှုဖြင့် မော်လမြိုင်မြို့ ကမ်းနားလမ်း သံလွင်မြစ်ကမ်းဘေးတစ်လျှောက် သန့်ရှင်းသာယာလှပစေရေးနှင့် ပလတ်စတစ်စွန့်ပစ်အမှိုက်များ ပင်လယ်အတွင်းမျောပါမှုမရှိစေရေးအတွက် စုပေါင်းရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို ဇူလိုင် ၁၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြုလုပ်သည်။

စုပေါင်းရှင်းလင်း

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ခရိုင်ပတ်ဝန်းကျင်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်မှုဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးမြတ်ယုနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ပတ်ဝန်းကျင်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်မှုဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးတင်ယုနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်/ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်အသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များပူးပေါင်း၍ စုစုပေါင်းအင်အား ၃၀၀ ခန့်သည် မော်လမြိုင်မြို့ ကမ်းနားလမ်း သံလွင်မြစ်ကမ်းဘေးတစ်လျှောက် ချုံနွယ်များ၊ မြက်ပင်များနှင့် စွန့်ပစ်ပလတ်စတစ်အမှိုက်များ ရှင်းလင်းခြင်း၊ ဆယ်ယူခြင်းတို့ကို စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ခင်စန်းမြင့်(ပြန်/ဆက်)



သက်ရှိကမ္ဘာရှင်သန်ဖို့ အိုဇုန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းစို့

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့တွင် ပြင်းထန်ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါ ဖြစ်ပွားခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများအား သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၁-၇-၂၀၂၄)၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့တွင် ဝမ်းပျက် ဝမ်းလျှောရောဂါ လက္ခဏာများဖြင့် လူနာအချို့ဆေးရုံတက်ရောက်မှု များနှင့်ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ် ပံ့ပိုးမှုနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ကြီးကြပ်လမ်းညွှန်ပံ့ပိုးမှု တို့ဖြင့် ကွင်းဆင်းအဖွဲ့များသည် ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများအား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၁၀-၇-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၆:၀၀)နာရီမှ (၁၁-၇-၂၀၂၄)ရက်နေ့၊ ည (၆:၀၀)နာရီအထိ (၂၄)

နာရီအတွင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဆေးရုံများတွင် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါဖြင့် ဆေးရုံ တက်ရောက်ကုသသူ လူနာသစ် (၈၄)ဦးရှိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အနက် (၁၁) ဦးမှာ ပြင်းထန်ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော ရောဂါဖြစ်ပွားသူ လူနာများဖြစ်ကြောင်းနှင့် လူနာအားလုံး၏ အခြေ အနေမှာ သက်သာကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ (၁၁-၇-၂၀၂၄)ရက်နေ့တွင် ရောဂါသက်သာပျောက်ကင်းသည့်လူနာ (၃၃) ဦးအား ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ပြုခဲ့သဖြင့် (၁၁-၇-၂၀၂၄)ရက်နေ့၊

ညနေ (၆:၀၀)နာရီအထိ ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါဖြင့် ဆေးရုံတက် ရောက်ခဲ့သောလူနာစုစုပေါင်း (၂၅၀) ဦးအား ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများအား ဆက်လက်အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါ သည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန



Digital Talent & Career Fair/ Scholarship Program (India) အစီအစဉ် ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန သုတေသနနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာနရှိ သတင်းအချက်အလက် နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ သုတေသနဌာန၌ Digital Talent & Career Fair/ Scholarship Program (India) အစီအစဉ်ဖွင့်လှစ်ခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ပါရမီလမ်းရှိ သတင်းအချက် အလက်နှင့်ဆက်သွယ်ရေး နည်းပညာသုတေသန ဌာန၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော်၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် (UMF-CCI) ဥက္ကဋ္ဌနှင့် MDEA ဥက္ကဋ္ဌတို့က အမှာစကား ပြောကြားကြသည်။
အဆိုပါအစီအစဉ်သည် သုတေသနနှင့် တီထွင် ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် သတင်း အချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ သုတေသနဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဒစ်ဂျစ်တယ် စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (Myanmar Digital Economy Association- MDEA) တို့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သည့် ပထမဆုံးသော University-Research-Industry (URI) Model ဖြစ်ပြီး ကွန်ပျူတာ တက္ကသိုလ်များမှ နောက်ဆုံးနှစ် ကျောင်းသားများ အကြား ဒစ်ဂျစ်တယ်စွမ်းရည်များကို မြှင့်တင်သည့် သုံးလကြာ Internship Program ဖြစ်သည်။ ယင်းတွင် နိုင်ငံ၏ ဒေသအသီးသီးမှ ကျောင်းသား ၈၃ ဦးကို ငွေကြေးကူညီထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် ထူးချွန်

ကျောင်းသား ၁၀ ဦးကို သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ သုတေသနဌာန၌ ဖွင့်လှစ် သော အိန္ဒိယနိုင်ငံအသိအမှတ်ပြု Professional Diploma in Java Programming Course တက်ရောက်ရန် ပညာသင်ဆုချီးမြှင့်ခြင်းတို့ ပါရှိ သည်။
ယင်းအလုပ်သင်ကာလ သုံးလအတွင်း၌ ကျောင်းသားများ၏ စိတ်ပါဝင်စားမှု၊ ကျောင်းသား များအတွက် အရည်အသွေးဖြည့်ဆည်းရန် လိုအပ်မှု တို့အလိုက် ဆော့ဖ်ဝဲဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု (Software Development)၊ ကွန်ရက်ချိတ်ဆက်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး (Networking Development) နှင့် ဉာဏ်ရည်တု တွင် အသုံးပြုခြင်းဆိုင်ရာ လက်ဆင့်ကမ်း အတွေ့ အကြုံများကို မျှဝေပေးမည်ဖြစ်သည်။
အခမ်းအနားတွင် အလုပ်သင် ကျောင်းသားများ အတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေးသည့်ကုမ္ပဏီ ၁၀ ခုမှ ပြခန်းများပါရှိပြီး အလုပ်အကိုင် အခွင့် အလမ်းအတွက် အင်တာဗျူးများနှင့် Professional Diploma in Java Programming Course (India) အတွက် ပညာသင်ဆု အခွင့်အလမ်းများ စီစဉ်ထားရှိ သည်။ အလုပ်သင်ပရိုဂရမ်သည် ပထမဆုံးအကြိမ် စတင်အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြစ်ပြီး စဉ်ဆက် မပြတ် စီစဉ်အကောင်အထည် ဖော်မည်ဖြစ်ကာ မြန်မာဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေး (Digital Economy) ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အပံ့ ဖြစ်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြင်ပအလင်းရောင်ကို အသုံးပြုပါ။ မလိုအပ်သော အိမ်တွင်းလျှပ်စစ်မီးများကို လျှော့သုံးပါ။

မိုးရာသီကာလတွင် ဖြစ်ပွားမှုများပြားနိုင်သည့် ပြင်းထန်ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါ

- ▶ **ပြင်းထန်ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော** ရောဂါသည် ဝမ်းရောဂါဖြစ်ပွားစေသောရောဂါပိုးများပါရှိသည့် မသန့်ရှင်းသောရေနှင့် အစားအစာများ စားသောက်မိရာမှတစ်ဆင့်ကူးစက်ဖြစ်ပွားစေပါသည်။
- ▶ **ရာသီမရွေးဖြစ်ပွားလေ့ရှိပြီး** အထူးသဖြင့် မိုးဦးကျကာလနှင့် မိုးအကုန်ဆောင်းအကျားတွင် အဖြစ်များသည်။
- ▶ **ရောဂါပိုးပါဝင်သည့်** ဝမ်းအညစ်အကြေးများတွင်ရှိနေသော ရောဂါပိုးများသည် ယင်ကောင်မှတစ်ဆင့် လည်းကောင်း၊ မသန့်ရှင်းသောလက် စသည်တို့မှ တစ်ဆင့် လည်းကောင်း၊ အစားအစာ သောက်သုံးရေ များအတွင်းသို့ရောက်ရှိခြင်း (သို့မဟုတ်) တိုက်ရိုက်ဝင်ရောက်ခြင်း (ဥပမာ - မိလ္လာပိုက်ပေါက်ခြင်း၊ အညစ် အကြေး မြေညှစ်အသုံးပြုခြင်း) တို့မှ တစ်ဆင့် စားသောက်မိသူများအားကူးစက်စေပြီး တစ်ဦးမှတစ်ဦးသို့ ရောဂါဆက်လက်ကူးစက်စေပါသည်။
- ▶ **ရောဂါလက္ခဏာများမှာ** အရည်ဝမ်းများစွာသွားခြင်း၊ ငါးညှိနံ့နံ့သော ဆန်ဆေးရည်ကဲ့သို့ ဝမ်းသွားခြင်း၊ အော့အန်ခြင်း၊ နှလုံးခုန်နှုန်းမြန်ခြင်း၊ အရေပြား၏ကျုံ့ဆန့်နိုင်အား လျော့နည်းလာခြင်း၊ မျက်တွင်းချိုင့်ဝင်ခြင်း၊ ခံတွင်း/လျှာနှင့်နှုတ်ခမ်းများခြောက်သွေ့ခြင်း၊ ကြွက်တက်ခြင်း၊ သတိလစ်ခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။
- ▶ **ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်သောနည်းလမ်းများမှာ-**
 - ▶ အစားအစာမိန့် အစားအစာမပြင်ဆင်မီအချိန်၊ အညစ်အကြေးနှင့် အမှိုက်များ ကိုင်တွယ်ပြီးချိန်နှင့် အိမ်သာမှဆင်းချိန်တိုင်းတို့တွင် လက်ကိုဆပ်ပြာဖြင့်စင်ကြယ်စွာ စနစ်တကျ ဆေးကြောပါ။
 - ▶ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးကို ဂရုပြုဆောင်ရွက်ပါ။
 - ▶ ယင်လုံအိမ်သာ ရာနန်းပြည့်သုံးစွဲပါ။
 - ▶ ရေကို ကျိုချက်၍သောက်သုံးပါ။
 - ▶ အစားအစာများကို ကျက်အောင်ချက်ပြီးမှစားသုံးပါ။
 - ▶ အစားအစာများကို ယင်မနားအောင် လုံခြုံစွာ ဖုံးအုပ်ထားပါ။
 - ▶ ခြင်း၊ ယင် တို့ မပေါက်ပွားစေရန် ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းရေးကို အထူးဂရုပြုဆောင်ရွက်ပါ။

ပြင်းထန်ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါ ဖြစ်ပွားသည်ဟု သံသယရှိလျှင် အချိန်မီကုသမှုမယူရန် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများနှင့်ပြည်သူ့ဆေးရုံများသို့သွားရောက်ပြသပါ။

ဇူလိုင် ၂၀၂၄

ကျိုက်လတ်၌ ပညာရေးဝန်ထမ်းများအား စားအုန်းဆီများ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ရောင်းချပေး

ကျိုက်လတ် ဇူလိုင် ၁၁
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်မြို့နယ် တွင် ပညာရေးဝန်ထမ်းများအား စားအုန်းဆီများ ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ရန် ယမန်နေ့နံနက် ပိုင်းက အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများသို့ သွားရောက် ရောင်းချပေးခဲ့သည်။
အဆိုပါ စားအုန်းဆီရောင်းချရာတွင် မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းအောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းတို့က ကြီးကြပ်၍ စားအုန်းဆီ ၅၀ ကျပ်သား တစ်ဘူးလျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀ နှုန်းဖြင့် ပညာရေးဝန်ထမ်း များအား ရောင်းချပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် ကျိုက်လတ်မြို့နယ် ဆီကုန်သည်ကြီးများ အသင်းနှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များ ပူးပေါင်း၍ သတ်မှတ် ရက်များအလိုက် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်ကြီးများနှင့် ကျေးရွာ များတွင်လည်း အခြေခံလူတန်းစားများ စားသုံးဆီ ကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာ ဝယ်ယူနိုင်ရန် လှည့်လည်၍ ဆက်လက်ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပို့ချနေမှု ကြည့်ရှုအားပေး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၁
အလုပ်သမား ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်သည် ယနေ့မွန်လွှဲပိုင်းက ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးရှိ အလုပ်သမား ရေးရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အတူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူကွလပ် မြို့နယ်ရှိ Mega Ace Hospitality Academy သင်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်၍ ဟိုတယ်ဝန်ဆောင် မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ် ပို့ချနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေး သည်။



ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး သင်တန်းကျောင်းမှ ဖွင့်လှစ်သည့် က အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် လုပ်သားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ မွေးထုတ် နိုင်ရေးနှင့် ကျွမ်းကျင်လုပ်သား များအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုနိုင်ရေး တို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ သင်တန်းကျောင်းမှ မွေးထုတ် လိုက်သည့် သင်တန်းဆင်းများ၏ ကျွမ်းကျင်မှုများ တစ်ပြေးညီ ဖြစ်စေရေး ကျွမ်းကျင်မှုစာမေးပွဲနှင့် အညီ လေ့ကျင့်သင်ကြားနိုင်ရန် သင်တန်းကျောင်း အသိအမှတ်ပြု မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်များ ထုတ် ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ကျွမ်းကျင် လုပ်သားများ ပိုမိုမွေးထုတ်ပေး နိုင်သည်နှင့်အမျှ နိုင်ငံတော်၊ အလုပ်ရှင်နှင့် ကာယကံရှင် လုပ်သားများအတွက် များစွာ အကျိုးရှိကြောင်း၊ Mega Ace Hospitality Academy သတင်းစဉ်

ဖွင့်လှစ်ပို့ချလျက်ရှိ
ဦးစွာ သင်တန်းကျောင်း တာဝန်ခံက သင်တန်းကျောင်းကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှ စတင်တည်ထောင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး Food & Beverage Service Course နှင့် House-keeping Operation Course သင်တန်းနှစ်မျိုးကို စာတွေ့ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ လက်တွေ့ ၆၀ ရာခိုင် နှုန်းဖြင့် သင်တန်းကာလ တစ်လ၊

Internship နှစ်လဖြင့် ဖွင့်လှစ်ပို့ချ လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း Food & Beverage Service Course နှင့် Housekeeping Operation Course သင်တန်းတို့အတွက် သင်တန်းသား ၁၁၃ ဦးနှင့် Housekeeping Operation Course ကို သင်တန်းသား ၁၁၁ ဦး သင်ကြားပို့ချပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ပြည်ပအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း

အနေဖြင့် ၃၁ ရာခိုင်နှုန်း ရရှိခဲ့ ကြောင်း၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေး နှစ်အတွင်း သင်တန်းသား ၁၃၀ ကျော် သင်ကြားပို့ချနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်ကြားနေသည့် သင်ရိုး၊ ညွှန်းတမ်းများသည် ဟိုတယ် လုပ်ငန်းခွင်တွင် မဖြစ်မနေ အသုံးချနေသည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်း များဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအလုပ်အကိုင် အခွင့်

အလမ်းများ ပိုမိုဖန်တီးပေးနိုင် ကြောင်း၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွား လုပ်ငန်းနယ်ပယ် ဝန်ဆောင်မှု အဆင့်အတန်း ပိုမိုကောင်းမွန်စေ ရေးနှင့် နိုင်ငံ၏လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှ အထောက်အကူ ဖြစ်စေရေး ရည်ရွယ်၍ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

သထုံခရိုင်အတွင်း စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေးပွဲတော် အခမ်းအနားကျင်းပ

သထုံ ဇူလိုင် ၁၁
မွန်ပြည်နယ် သထုံခရိုင်အတွင်း စာကြည့်တိုက် များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး ပွဲတော် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်က အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသည်။
ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေး
ဦးစွာ ပွဲတော်မှခံဦးအား ပြည်နယ်လူမှုရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးစောကြည်နိုင်၊ ပြည်နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညွှန်နိုင်နှင့် သထုံခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲနိုင်တို့က ဖဲကြီးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြ သည်။
အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်လူမှုရေးရာဝန်ကြီးက စာကြည့်တိုက်များ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာဖတ်သည့်အလေ့ အထများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးနှင့် စာကြည့်တိုက်

ယဉ်ကျေးမှု ထွန်းကားလာစေရန် ရည်ရွယ်ကာ ယခုပွဲတော်အား ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စာပေဟောပြောပွဲ၊ စာပေစကားပိုင်းများ ကျင်းပပေး ခြင်းဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဗဟုသုတ တိုးပွားကာ စာဖတ်သည့်အလေ့အကျင့် ရရှိစေမည် ဖြစ်ပြီး စာစီစာကုံး၊ ကျပန်းစကားပြော ပုံပြင်နှင့် ကဗျာ ပြိုင်ပွဲများကျင်းပပေးခြင်းသည် ဉာဏစွမ်းရည် ဖွံ့ဖြိုး ရေး ပုံဖော်ပေးနိုင်သကဲ့သို့ တီထွင်ဆန်းသစ်မှု စွမ်းရည်များကိုလည်း အထောက်အပံ့ဖြစ်စေကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ပြည်နယ်လူမှုရေးရာဝန်ကြီးက စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေးပွဲတော်ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ်သိန်း ၂၀ အား ပေးအပ်ရာ ပြည်နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးက လက်ခံရယူသည်။ ဆက်လက်၍ အလှူရှင်က မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ စာကြည့်တိုက် များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာဖတ်ရိုက်



မြှင့်တင်ရေးပွဲတော် ကျင်းပနိုင်ရေး အလှူငွေများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းကြရာ ပြည်နယ်လူမှုရေးရာဝန်ကြီး က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည် ပေးအပ်သည်။
ယင်းနောက် ပြည်နယ်စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကော်မတီနှင့် ခရိုင် စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာဖတ်ရိုက်

မြှင့်တင်ရေးပွဲတော် ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီတို့မှ တာဝန်ရှိသူတို့က အထက်တန်းနှင့် အလယ်တန်းအဆင့် ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ၊ စာစီစာကုံး၊ ပုံပြင်ပြောနှင့် ကဗျာရွတ်ဆိုခြင်းပြိုင်ပွဲတို့မှ ဆုရကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာများကို ပေးအပ်ကြကြောင်း သိရသည်။
ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

○ ကျောဖုံးမှ ဖြစ်ပွားကြောင့် ကြိုတင်ကစားရခြင်းဖြစ် ပြီးနိုင်ပွဲရယူနိုင်ခဲ့သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းသည် နှစ်ပွဲဆက်အနိုင်ရခဲ့သော် လည်း ဒဂုံစတားအသင်း၏ တွဲပြန်မှုကြောင့် အိမ်ကွင်း၌ ခက်ခက်ခဲခဲကစားခဲ့ရသည်။ ပွဲဦးထွက်ပွဲတွင် အနိုင်ရထားသည့်	နှစ်သင်း တွေ့ဆုံသောကြောင့် ပွဲမှာအပြန် အလှန်ရှိခဲ့ပြီး ၁၉ မိနစ်တွင် ထက်ဖြိုးဝေ က ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းအတွက် အဖွင့်ဂိုးစတင်သွင်းယူခဲ့သည်။ ဒုတိယ ပိုင်းအစတွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း ဒုတိယဂိုးထပ်ရခဲ့ပြီး အောင်ဝဏ္ဏစိုးက သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းနောက်ပိုင်း	တွင် ဒဂုံစတားအသင်းက ချေပဂိုးရရန် ကစားသမားများပြောင်းလဲကာ တိုက်စစ် မြှင့်ခဲ့ပြီး ၇၆ မိနစ်တွင် ဇင်မင်းထွန်းက ချေပဂိုးတစ်ဂိုးပြန်သွင်းခဲ့သည်။ ဒဂုံစတား အသင်းအနေဖြင့် ချေပဂိုးထပ်ရရန် ကြိုးပမ်းသော်လည်း ရှမ်းယူနိုက်တက် ဂိုးသမား ကျော်ဇင်ဖြိုးနှင့် နောက်ခံလူများ	ကာကွယ်နိုင်ခဲ့သဖြင့် ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်း နိုင်ပွဲဆက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုပွဲအတွက် အကောင်းဆုံးကစား သမားဆုကို ရှမ်းယူနိုက်တက်ဂိုးသမား ကျော်ဇင်ဖြိုးက ရရှိသည်။ ယခုပွဲအပြီးတွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက နှစ်ပွဲကစား ခြောက်မှတ်၊ ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်	အသင်းက နှစ်ပွဲကစား သုံးမှတ်ရရှိထား သည်။ ပွဲစဉ် (၂) ဒုတိယနေ့အဖြစ် ဇူလိုင် ၁၂ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် YUSC ကွင်း၌ ရတနာပုံအသင်းနှင့် မဟာယူနိုက်တက် အသင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ သတင်း-ကိုညီလေး၊ ဓာတ်ပုံ-MNL
--	---	---	---	---

မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်များ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

မိုးရာသီသို့ ကူးပြောင်းရောက်ရှိလာပြီဖြစ်ရာ မိုးဦးကာလတွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း နှင့် ရေကြီးရေလျှံခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သဖြင့် မွေးမြူထားသော တိရစ္ဆာန် များအပေါ် ကျရောက်နိုင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကို ကြိုတင် ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် အောက်ပါအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင် ပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်-

- (၁) ရေဒီယို၊ ရုပ်မြင်သံကြားများနှင့် နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြသည့်မိုးလေဝသသတိပေးချက်များကို ဂရုပြုနားထောင်၊ ဖတ်ရှု၊ စောင့်ကြည့်ရန်၊
- (၂) တိရစ္ဆာန်များအတွက် ဒေသတွင်းရရှိနိုင်သည့် ကောက်ရိုး၊ ပြောင်းရိုး၊ ပဲရိုးနှင့် ပဲမှော် အစရှိသည့် တိရစ္ဆာန်အစာနှင့် သောက်သုံးရေများ လုံလောက်စွာရရှိရေး ကြိုတင်စုဆောင်း

- (၃) ရေကြီးရေလျှံဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိသောဒေသများ၌ တိရစ္ဆာန်များကို ရေဘေးအန္တရာယ်မှ ကင်းလွတ်နိုင်ရေး ကြိုတင်စီမံထားရန်၊
- (၄) ရေဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သည်မှလွဲ၍ အခြားသဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်ရန် တိရစ္ဆာန်များကို အကာ အကွယ်ရှိသော ခြံများအတွင်း စနစ်တကျ မွေးမြူထားရန်၊
- (၅) ရေဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်လာပါက တိရစ္ဆာန်များကို ရေလွတ်သောနေရာများသို့ အလျင်အမြန်ပြောင်းရွှေ့နေရာ ချထားရန်အတွက် ကြိုတင်စီမံထားရန်၊
- (၆) သိုလှောင်ထားသော တိရစ္ဆာန်အစာများကို ရေဘေးကင်း လွတ်ရာသို့ အချိန်မီ ပြောင်းရွှေ့နိုင်ရေး ကြိုတင်စီမံထားရန်၊
- (၇) ရေဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်ချိန်၌ ရေပြန်ကျချိန်တွင် ကူးစက်

ထားရန်၊
ရောဂါများ ဖြစ်ပွားတတ်သဖြင့် တိရစ္ဆာန်များကို ဦးစီးဌာနက သတ်မှတ်ထားသည့်အတိုင်း တိရစ္ဆာန်ရောဂါကာကွယ်ဆေး များ ကြိုတင်ထိုးနှံထားရန်၊
(၈) တိရစ္ဆာန်များ ကူးစက်ရောဂါ၊ သာမန်ရောဂါနှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ များရရှိပါက ဆေးကုသမှု အမြန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ရန်၊
(၉) တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ထူးခြားဖြစ်စဉ်များရှိပါက သက်ဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီး ဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်ထံသို့ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်။
မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ဂျိုးဘိုင်ဒင်အနေဖြင့် ပြန်လည်စဉ်းစားသင့်ဟု နန်စီပလိုစီပြောကြား

ဝါရှင်တန် ဇူလိုင် ၁၁

ဂျိုးဘိုင်ဒင်သည် သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ပြန်လည် စဉ်းစားသင့်သည်ဟု အမေရိကန် အောက်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌဟောင်း နန်စီပလိုစီက ယမန်နေ့တွင် ပြောကြားသည်။

သမ္မတဟောင်း ဒေါ်နယ်ထရမ်နှင့် ရုပ်မြင်သံကြား အချေအတင် စကားစစ်ထိုးပွဲ၌ ဘိုင်ဒင်၏ အားနည်းချက်များကြောင့် ရာထူးမှနှုတ်ထွက်ရန် တောင်းဆိုမှုများ နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ မြင့်တက်လာခဲ့သည်။

သမ္မတဘိုင်ဒင် ရာထူးမှနှုတ်ထွက်ရန် တောင်းဆိုမှုများကို ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း ဇူလိုင် ၁၀ ရက်တွင် ပြုလုပ်သည့် MSNBC ရုပ်သံလိုင်းနှင့် အင်တာဗျူးတွင် နန်စီပလိုစီက ပြောကြားသည်။

သမ္မတရာထူးတာဝန်များ ထမ်းဆောင်ရန် ဘိုင်ဒင်အတွက် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးဖြစ်နိုင်ကြောင်းနှင့် သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲမှ နုတ်ထွက်ရန်လည်း ဘိုင်ဒင်အား ဝိုင်းဝန်းတိုက်တွန်းလျက်ရှိကြောင်း နန်စီပလိုစီက ပြောကြားသည်။

ဇွန်လတွင် ဘိုင်ဒင်အတွက် အဓိကရန်ပုံငွေပွဲ

တစ်ရပ်ကို ပူးတွဲကျင်းပခဲ့သည့် ကာလရှည်ဒီမိုကရက်တစ်တစ်ဦးဖြစ်သည့် ဟောလိဝုဒ်ကြယ်ပွင့် ဂျော့ချ်ကလိုနီက ရွေးကောက်ပွဲကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းမပြုသင့်ကြောင်း သမ္မတ ဘိုင်ဒင်ကို တောင်းဆိုခဲ့သည်။

အသက်အရွယ်ကြီးရင့်ပြီဖြစ်သည့်အတွက် သမ္မတဘိုင်ဒင်အနေဖြင့် သမ္မတရာထူးသက်တမ်းကို ဆက်လက်ထမ်းဆောင်ရန် မသင့်ကြောင်းလည်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။ သည်နယူးယောက်တိုင်းမိသတင်းစာ၏ ဆောင်းပါးတစ်ပုဒ်တွင် ဘိုင်ဒင်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ဖော်ပြထားမှုများကို ထောက်ခံကြောင်းနှင့် ဒေါ်နယ်ထရမ်နှင့် စကားစစ်ထိုးပွဲတွင် ဘိုင်ဒင်၏ အားနည်းချက်များသည် ၎င်း၏အသက်အရွယ်နှင့် သက်ဆိုင်ကြောင်း ဂျော့ချ်ကလိုနီက ထောက်ပြပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် သမ္မတဘိုင်ဒင်အနေဖြင့် သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ပါကလည်း အနိုင်ရမည်မဟုတ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။

စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများနှင့် ငှားရမ်းခများ



မြင့်တက်လျက်ရှိသည်ကို သတိပြုမိကြောင်းနှင့် ဒုတိယသက်တမ်းတွင် အဆိုပါ အကျပ်အတည်းများကို ဖြေရှင်းသွားမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်သူများ၏ ထောက်ခံမဲလိုအပ်ကြောင်း ဇူလိုင် ၁၀ ရက်တွင် ပြုလုပ်သည့် အလုပ်သမား သမဂ္ဂအစည်းအဝေး၌ သမ္မတဘိုင်ဒင်က ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကောဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်



ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ပြည်ပသို့ ပင်လယ်စာတင်ပို့ရောင်းချမှုမှ အမြတ်ငွေ ကန်ဒေါ်လာ ၄ ဒသမ ၄ ဘီလီယံရရှိ

ဟနွိုင်း ဇူလိုင် ၁၁

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ပြည်ပသို့ ပင်လယ်စာတင်ပို့ရောင်းချမှုမှ ယခုနှစ်ပထမနှစ်ဝက်အတွင်း အမြတ်ငွေ ကန်ဒေါ်လာ ၄ ဒသမ ၄ ဘီလီယံရရှိခဲ့ကြောင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ပင်လယ်စာ ထုတ်လုပ်တင်ပို့ရောင်းချသူများအဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့သည်ဟု ယနေ့ဆင်ဟွာသတင်းအရ သိရသည်။

ဇွန်လအတွင်း ပင်လယ်စာတင်ပို့ရောင်းချခြင်းမှ ကန်ဒေါ်လာ ၈၇၅ သန်းရရှိခဲ့သည်။ ယင်းကာလအတွင်း ပုစွန်ကျော့တင်ပို့ခြင်းမှ ကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၆ ဘီလီယံနှင့် ပုစွန်တုပ်တင်ပို့ခြင်းမှ ကန်ဒေါ်လာ သန်း ၁၃၀ ရရှိခဲ့ကာ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ ပုစွန်တုပ်များကို တရုတ်နိုင်ငံက အများဆုံးဝယ်ယူသည်။

ယခုနှစ်ဒုတိယနှစ်ဝက်တွင် ပင်လယ်စာ တင်ပို့ခြင်းမှ အမြတ်ငွေ ကန်ဒေါ်လာ ၅ ဒသမ ၅ ဘီလီယံကျော်ရရှိရန် ခန့်မှန်းထားကြောင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ပင်လယ်စာ ထုတ်လုပ်တင်ပို့ရောင်းချသူများအဖွဲ့က တာဝန်ရှိသူ Nguyen Thi Thu Sac က ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

K-pop နာမည်ကျော် မိန်းကလေးအဖွဲ့ NewJeans အား ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင် သံတမန်များအဖြစ် ခန့်အပ်

ဆိုးလ် ဇူလိုင် ၁၁

တောင်ကိုရီးယား အစိုးရသည် ပြည်တွင်းခရီးသွား လုပ်ငန်းကို မြှင့်တင်ရန်အတွက် K-pop နာမည်ကျော် မိန်းကလေးအဖွဲ့ NewJeans အား ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင် သံတမန်များအဖြစ် ခန့်အပ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

NewJeans အဖွဲ့ဝင်များသည် ဇူလိုင် ၁၁ ရက်တွင် ဆိုးလ်မြို့တော်၌ ကျင်းပသည့် ဂုဏ်ထူးဆောင် သံတမန်ခန့်အပ်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အဖွဲ့ဝင် မင်ဂျီက ၎င်းတို့သည် တောင်ကိုရီးယား၏ ကျယ်ပြန့်သောဆွဲဆောင်မှုများကို မြှင့်တင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်

ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယခုနှစ်အတွင်း ပြည်တွင်းခရီးသွားသန်း ၂၀ ရရှိရန် မျှော်လင့်ကြောင်း တောင်ကိုရီးယား ယဉ်ကျေးမှု၊ အားကစားနှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီး ယူအင်ချွန်က အခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည်။

ပြည်တွင်း ခရီးသွားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး အစီအစဉ်များတွင် NewJeans အဖွဲ့ဝင်များအတွက် ကြီးမားသော မျှော်လင့်ချက်ရှိကြောင်း ယူအင်ချွန်က ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ကိုရီးယား အစားအစာနှင့် အခြားလှုပ်ရှားမှုများကို ဖျော်ဖြေ



လာအိုနိုင်ငံ၌ စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ယခုနှစ်အတွင်း ငါးသားပေါက်သန်း ၆၀ ကျော်ကို မြစ်များ၌ ထည့်သွင်းမွေးမြူမည်

ဗီယက်ကျန်း ဇူလိုင် ၁၁

လာအိုနိုင်ငံအတွင်း စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ယခုနှစ်အတွင်း ငါးသားပေါက် ၆၄ သန်းနှင့် အခြားရေနေသတ္တဝါများကို နိုင်ငံအတွင်းရှိ မြစ်များအတွင်းသို့ ထည့်သွင်းမွေးမြူရန် လာအိုအစိုးရက စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း ယနေ့ဆင်ဟွာသတင်းအရ သိရသည်။

ဇူလိုင် ၁၃ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် လာအိုအမျိုးသားရေနေသတ္တဝါနှင့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ယခုနှစ်အစဉ်ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း လာအိုနိုင်ငံ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် သစ်တောဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ထို့ပြင် ယခုနှစ်အစဉ်၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ရပ်အဖြစ် လာအိုနိုင်ငံ မြို့တော် ဗီယက်ကျန်း Xaysettha ခရိုင်ရှိ မြစ်အတွင်းသို့လည်း ငါးသားပေါက် ၄၀၀၀၀ နှင့် ရေနေသတ္တဝါမျိုးစိတ်များ ထည့်သွင်းမွေးမြူမည်ဖြစ်သည်။

ယခုကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ငါးနှင့် ရေနေသတ္တဝါများကို မွေးမြူခြင်းသည် နိုင်ငံစီးပွားရေးနှင့် နိုင်ငံတော်နှင့် တစ်မျိုးသားလုံး၏ ဝင်ငွေတိုးတက်ရေးအတွက် ဖြစ်သည်ဟု သည့်အချက်ကို နိုင်ငံသားများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား နားလည်သဘောပေါက်စေကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။ လာအိုနိုင်ငံတွင် ငါးထိန်းသိမ်းရေးဇုန် ၁၁၀၀ ကျော်ရှိသည့်အနက် ၈၉၀ အား ဒေသန္တရအာဏာပိုင်များက စီမံခန့်ခွဲသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဟောင်းအား အဂတိလိုက်စားမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ဂျကာတာ ဇူလိုင် ၁၁

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဟောင်း ဆယာရာယာ ဆင်လင်ပိုအား အဂတိလိုက်စားမှုဖြင့် အင်ဒိုနီးရှားတရားရုံးတစ်ရုံးက ယနေ့တွင် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ် ချမှတ်လိုက်ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းအရ သိရသည်။

၎င်းသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးတာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် အင်ဒိုနီးရှားရူပီးယား ၄၄ ဘီလီယံကို လာဘ်ငွေအဖြစ် ရယူခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ၎င်းကျူးလွန်ခဲ့သည့် အဂတိလိုက်စားမှု

အတွက် ငွေဒဏ်အဖြစ် ရူပီးယား သန်း ၃၀၀ ကိုလည်း ပေးဆောင်စေရမည်ဟု ဂျကာတာရှိ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးတရားရုံးမှ တရားသူကြီး ရန်တိုအက်ဒန် ပွန်တော့ဒ်က အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ လင်ပို သည် ယခုကျူးလွန်သည့် အဂတိလိုက်စားမှုများကို စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာနအတွင်းဝန်ဟောင်း ကဒီဆူဗန်ယိုနိုနှင့် စိုက်ပျိုးရေးစက်ပစ္စည်း ဝယ်ယူရေးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူးဟောင်း မိုဟာမက် ဟာတာတို့နှင့် အတူ ပူးပေါင်း၍ ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းတရားခံနှစ်ဦးကိုလည်း ထောင်ဒဏ် လေးနှစ်စီ ချမှတ်ခဲ့သည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

ဥပဒေအသိပညာပြန့်ပွားရေး သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၂/၂၀၂၄) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

မကွေး ဇူလိုင် ၁၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံးနှင့် မကွေးတက္ကသိုလ်တို့ပူးပေါင်း၍ ဥပဒေအသိပညာ ပြန့်ပွားရေးသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၂/၂၀၂၄) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် မကွေးတက္ကသိုလ်၌ ကျင်းပသည်။



ဦးစွာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ဦးတင့်ဝေက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ဥပဒေအသိပညာပြန့်ပွားရေးသင်တန်းသို့တက်ရောက် လာကြသည့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအနေ ဖြင့် မိမိတို့ဘာသာရပ်များကို လေ့လာရာ တွင် ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များကို သိရှိနားလည်ပြီး လုပ်ငန်းခွင်ဝင်ရောက်ရာတွင် အဆင်ပြေချောမွေ့ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းတက်ရောက်သည့် အတွက် ဥပဒေအားနည်းချက်၊ အားသာချက်များကို လေ့လာခွင့်ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ခေတ်ကာလနှင့် အညီ ပြောင်းလဲနေသော ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများကို သိရှိလေ့လာခြင်းဖြင့် မိမိအတွက် သာမက နိုင်ငံတော်နှင့် လူမှုအဖွဲ့အစည်းဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကိုပါ အကျိုးကျေးဇူးဖြစ်ထွန်းစေမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဥပဒေပညာပြန့်ပွားရေးကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဥပဒေရေးရာကိုင်တွယ်ဆောင် ရွက်မှုများတွင် အမှားအယွင်းနည်းပါး၍ အပြစ် ကင်းစင်ပြီး ဥပဒေများကို လေးစားလိုက်နာဆောင်

ရွက်နိုင်ခြင်းဖြင့် အကျိုးထိရောက်သည့် လုပ်ဆောင် ချက်များနှင့် နိုင်ငံနှင့်ပြည်သူအတွက် ကောင်းကျိုး များ ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မကွေးတက္ကသိုလ်ပိမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာခင်မောင်ဦးက သင်တန်းဖွင့်လှစ်သင်ကြား

ပေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကာ ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဥပဒေအသိပညာပေး သင်တန်းကျောင်း မှတ်တမ်း Video Clip ကို ပြသခဲ့ပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေအရာရှိဒေါ်မိသန္တာမြင့်က ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီး ဌာန သမိုင်းကြောင်းဖြစ်ပေါ်လာပုံအား ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် မကွေးတက္ကသိုလ်မှ ဆရာ ဆရာမ ၂၀၊ ဥပဒေပညာသင်ကြားနေသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၈၀ စုစုပေါင်း ၂၀၀ အား ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအကြောင်း သိကောင်းစရာ များ၊ ဥပဒေအရာရှိ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်နှင့်ကျင့်ဝတ်၊ အကြမ်းဖက်တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ၊ ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေ၊ လက်နက်ဥပဒေ၊ အကတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ၊ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ လူသတ် မှုနှင့် လူသေမှုအကြောင်း သိကောင်းစရာများနှင့် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေ စသည် တို့ကို ဥပဒေအရာရှိများက ဇူလိုင် ၁၁ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ နှစ်ရက်ကြာ ဆွေးနွေးပို့ချသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ အောင်ကို(ဖန်ခါးမြေ)

နိုင်ငံတော်အစိုးရက ယူအေအီးနိုင်ငံတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသူတစ်ဦးအား အမိနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၁ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်ပ တွင်ရောက်ရှိနေသည့် အမိနိုင်ငံသားများ အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရပါက နိုင်ငံသား များအပေါ် အလေးအနက်တန်ဖိုးထား သည့်အနေဖြင့် မည်သို့သောအခြေအနေ နှင့် ကြုံတွေ့ရသည်ဖြစ်စေ မြန်မာ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး၊ မြန်မာသံရုံးနှင့် သက်ဆိုင်ရာသံရုံးများ ချိတ်ဆက်၍ အမိနိုင်ငံသားများ မြန်မာနိုင်ငံသို့ အမြန်ဆုံး အေးချမ်းလုံခြုံစွာ ပြန်လည် ရောက်ရှိနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိသည်။

လေကြောင်းခရီးစဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့ရာ ရန်ကုန်မြို့သို့ ယမန်နေ့ည ၁၀ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် ရောက်ရှိခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသူ မလင်းလင်းဇော်သည် ယူအေအီးနိုင်ငံ Ras Al Khaimah ပြည်နယ်တွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်စဉ် အလုပ် ချိန်များပြားပြီး အလုပ်ပင်ပန်းသည့် ဒဏ်ကို မခံနိုင်သဖြင့် အေဂျင်စီရုံးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ ၎င်းကိုပို့ဆောင်ခဲ့သူထံသို့ ဆက်သွယ်ခဲ့ရာ ပြန်လည်ထွက်ခွာလိုပါက လျော်ကြေးငွေကျပ် ၈၅ သိန်း ပေးလျော် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသဖြင့် မတတ် နိုင်သောကြောင့် အိမ်ရှင်ထံမှ ထွက်ပြေး ခဲ့သည်။ ထို့နောက် မြန်မာကောင်စစ် ဝန်ချုပ်ရုံးသို့ အကူအညီတောင်းခံခဲ့ရာ မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ရုံးချုပ် အနေဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာနိုင်ရန် စာရွက်စာတမ်း များရရှိရေးတို့ကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကာ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာခွင့် ရရှိခဲ့ပြီး ယမန်နေ့ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ သို့ ရောက်ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။



မလင်းလင်းဇော်

ယူအေအီးနိုင်ငံ Ras Al Khaimah ပြည်နယ်တွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့ခဲ့မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မလင်းလင်းဇော်က "ကျွန်မက ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့ သျှားခဲကျေးရွာမှာ နေပါတယ်။ ဟိုမှာ အိမ်ငါးအိမ်ပြောင်းပြီး အလုပ်လုပ်ခဲ့ရပါ တယ်။ ခြောက်လလုံးလုံး အဆင်မပြေခဲ့

ပါဘူး။ အလုပ်ရှင်အိမ်တွေက ထမင်းမကျွေး ဘူး။ အလုပ်ကို ပင်ပင်ပန်းပန်း လုပ်ရ တယ်။ သူတို့အစားအစာနည်းနည်းပဲစား ရတယ်။ အိမ်တိုင်းကြုံတွေ့ခဲ့ရတာပါ။ အေးဂျင့်ရုံးတွေက လုံးဝမကူညီပါဘူး။ နောက်ဆုံးထွက်ပြေးပြီး မြန်မာကောင်စစ် ဝန်ချုပ်ရုံးကို အကူအညီတောင်းခံခဲ့တာ ကြောင့် စားဖို့၊ နေထိုင်ဖို့ စီစဉ်ပေးတဲ့အပြင် မြန်မာပြည်ကိုပြန်နိုင်ဖို့ အစစအရာရာ ကူညီပေးကြပါတယ်။ ဒုတိုင်းလေဆိပ် အထိ လိုက်ပို့ဆောင်ပေးခဲ့တဲ့အတွက် ကျေးဇူးကြီးလှပါတယ်။ မိမိနိုင်ငံသား တစ်ဦး ဒုက္ခရောက်နေချိန်မှာ လိုလေသေး

မရှိ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့တာကို ရင်ထဲပြောပြလို့မရအောင် အထူးကျေးဇူး တင်ပါတယ်။ ဒီလိုအခက်အခဲမျိုးဆိုတာ ကိုယ်တိုင်ခံစားရမှ ကူညီကယ်ဆယ်မှုရဲ့ အကျိုးကျေးဇူးကို ပိုပြီးသိလာတာပါ။ အဲဒီမှာ အိမ်အကူလုပ်မယ်ဆိုရင် လုံးဝမသွားသင့်တဲ့နေရာပါ။ ကျွန်မလို ဒုက္ခမျိုးစုံမကြုံစေချင်ပါဘူး။ နိုင်ငံတော် အစိုးရက တာဝန်ရှိသူများနဲ့ မြန်မာ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးက ကူညီပေးခဲ့သူ အားလုံးကို လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ အထူး ကျေးဇူးတင်ပါတယ်” ဟု ပြောကြား သည်။

ရန်အတွက် တရားမဝင် အလုပ်အကိုင် ရှာဖွေရေးအေဂျင်စီများက လိမ်လည် ပို့ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ တရားမဝင် သွားရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်ပါက သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံ၏ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက် များအတိုင်း အရေးယူခံရမည့်အပြင် အခြားမမျှော်မှန်းနိုင်သော အန္တရာယ်များ၊ လူကုန်ကူးခံရနိုင်သည့် အခြေအနေများ နှင့် ကြုံတွေ့နိုင်ကြောင်း၊ ရေမြေခြား၊ ယဉ်ကျေးမှုမတူသည့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် မျက်နှာငယ်ရမည့်အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ သံရုံးမရှိသည့် နေရာများသို့ ရောက်ရှိနေ ပါက အကူအညီရရှိရန် အခက်အခဲရှိနိုင် ကြောင်းနှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းနိုင်ငံများ သို့ သွားရောက်ကြမည့်သူများအနေဖြင့် မိမိသွားမည့်ဒေသ၏ အခြေအနေမှန်အား လေ့လာသိရှိထားရန် လိုအပ်ကြောင်း အကြံပြုအသိပေးထုတ်ပြန်ထားသည်။

ယူအေအီးနိုင်ငံတွင် အခက်အခဲများ ကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများ အမိနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာနိုင်ရန် မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးက ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ထိုနိုင်ငံတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်စဉ် အလုပ်ရှင်နှင့်အဆင် မပြေမှုဖြစ်ပေါ်ပါက မြန်မာပွဲစားများက တာဝန်ယူ ဖြေရှင်းပေးမှုမရှိသည့်အပြင် ဒုတိုင်းအေဂျင်စီရုံးများနှင့် အလုပ်ရှင်တို့ က နိုင်ငံကူးလက်မှတ်များကို သိမ်းဆည်း ထားခြင်း၊ ပွဲစားများက အေဂျင်စီရုံးအဆင့် ဆင့်ထံ လက်လှဲအသုံးချခြင်းတို့ကို ကြုံတွေ့ကြရလျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံ လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရတပ်ဖွဲ့ က အရှေ့အလယ်ပိုင်းနိုင်ငံများကို နှစ်နိုင်သဘောတူညီချက်အရ တရားဝင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ရန် စေလွှတ်မှုမရှိ ကြောင်း၊ မြန်မာအမျိုးသမီးများအား အဆိုပါနိုင်ငံတွင် အိမ်အကူအလုပ်လုပ်

ကြောင်းနှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းနိုင်ငံများ သို့ သွားရောက်ကြမည့်သူများအနေဖြင့် မိမိသွားမည့်ဒေသ၏ အခြေအနေမှန်အား လေ့လာသိရှိထားရန် လိုအပ်ကြောင်း အကြံပြုအသိပေးထုတ်ပြန်ထားသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ တာဝန်ယူစဉ် ကာလတွင် ပြည်ပ၌ အလုပ်လုပ်ကိုင်စဉ် အခက်အခဲကြုံတွေ့ရသည့် မြန်မာနိုင်ငံ သားများကို မြန်မာသံရုံးမှ ညှိနှိုင်းကူညီ ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် အမိနိုင်ငံသို့ ပြန်လည် ခေါ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ကြပြီး ယခုလို အမိနိုင်ငံ သားများ အတိအကျကြုံတွေ့နေရစဉ် ကူညီကယ်တင်ပေးမှုအား အလုပ်သမား နှင့်မိဘတွေမျိုးများက နိုင်ငံတော်အစိုးရ နှင့် မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးတို့အား လှိုက်လှဲစွာ အထူးကျေးဇူးတင်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ ညိမ်းသူ(သတင်းစဉ်) ဓာတ်ပုံ-ကနူး

နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးပိုနေမည်။ မိုး/လေ

ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့်ငွေလုံးငွေရင်း ခွင့်ပြုထုတ်ပေး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၁ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာ(အနောက် ပိုင်း)မြို့နယ် မြို့နယ်လူမှုဖူလုံရေးရုံး ရွှေလင်ပန်း စက်မှုဇုန်အတွင်းရှိ Myanmar Full Win အထည်ချုပ် စက်ရုံမှ အာမခံအလုပ်သမား မောင်အောင်မင်းကို သည် လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ထိခိုက်ဒဏ်ရာရ သေဆုံး မှုကြောင့် ကျန်ရစ်သူ(ငွေလုံးငွေရင်း) အကျိုးခံစားခွင့် ပေးအပ်ပုံကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ကျောက်တံတား မြို့နယ် မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်းရှိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး လူမှုဖူလုံရေးရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံအရာရှိက အခမ်း အနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် အလုပ်ရှင်၊ အလုပ် သမားများအား ၂၀၁၂ ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေပါ အကျိုးခံစားခွင့်များအကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။

ပေးအပ်ခဲ့ ထို့နောက် သေဆုံးသူအတွက် ကျန်ရစ်သူမိသားစု (ငွေလုံးငွေရင်း)အကျိုးခံစားခွင့် ငွေကျပ် ၄,၂၈၄,၀၀၀ ကို တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံအရာရှိက သေဆုံးသူ၏ ဖခင်ဦးလှဦးထံ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များတွင် ရောင်းချလျက်ရှိသည့် စက်သုံးဆီများ၏ အရည်အသွေးနှင့် အခြင်အတွယ် ပြည့်မီမှန်ကန်မှုရှိစေရေးအတွက် Mobile Fuel Lab ယာဉ်များဖြင့် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁
စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ရေနံထွက်ပစ္စည်း ကြီးကြပ် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနသည် ရေနံထွက် ပစ္စည်း ဖြည့်ဆည်းမှုကွင်းဆက်အတွင်း အများပြည်သူအနေ ဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် အရည် အသွေး စံချိန်စံညွှန်းကိုက်ညီမှုနှင့် အခြင်အတွယ် ပြည့်မီမှန်ကန်မှုရှိစေရေးအတွက် ဌာနပိုင် Mobile Fuel Lab ယာဉ်များဖြင့် စက်သုံးဆီ အရောင်းဆိုင်များ သို့ ရှောင်တခင် ဝင်ရောက်၍ အရည်အသွေးနှင့် အခြင်အတွယ် စစ်ဆေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်

လျက်ရှိသည်။
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်များရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင် စုစု ပေါင်း ၂၆၁ ဆိုင်ကို Mobile Fuel Lab ယာဉ်များဖြင့် အရည်အသွေးနှင့် အခြင်အတွယ် စစ်ဆေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။
ထို့အတူ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အရည်အသွေးနှင့် အခြင်အတွယ်စစ်ဆေးခြင်းကို ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့ရှိ စက်သုံးဆီ

အရောင်းဆိုင် ၃၆၀ နှင့် အခြင်အတွယ် စစ်ဆေးခြင်း ကို အခြားတိုင်းဒေသကြီးများနှင့် ပြည်နယ်များရှိ စက်သုံးဆီ အရောင်းဆိုင် ၆၀၀ စုစုပေါင်း အရောင်း ဆိုင် ၉၆၀ ကို စစ်ဆေးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဧပြီလ၊ မေလနှင့် ဇွန်လအထိ အရောင်းဆိုင် စုစုပေါင်း ၃၄၅ ဆိုင်ကို အရည်အသွေးနှင့် အခြင် အတွယ် စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။
စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ရေနံထွက်ပစ္စည်း ကြီးကြပ် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနသည် ရေနံထွက်ပစ္စည်း ဖြည့်ဆည်းမှုကွင်းဆက်အတွင်း တာဝန်ယူမှု၊

တာဝန်ခံမှုရှိသော ရေနံထွက်ပစ္စည်း ဖြည့်ဆည်းမှု ကွင်းဆက် ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးနှင့် အများပြည်သူများ အရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်းနှင့် အခြင်အတွယ် ပြည့်မီ သော စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ စက်သုံးဆီ အရောင်းဆိုင်များတွင် အရည်အသွေးနှင့် အခြင်အတွယ် စစ်ဆေးခြင်းတို့ကို ပိုမိုထိရောက်စွာ ထိန်းကျောင်း ကြပ်မတ်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



ကျောင်းကုန်းမြို့၌ ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်းသရုပ်ပြပွဲ ကျင်းပ

ကျောင်းကုန်း ဇူလိုင် ၁၁
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် မိုးမအုပ်စု ကျုံပျော်ကားလမ်းမဘေး တောင်သူ ဦးလှဌေး၏ လယ်မြေ ၃ ဒဿမ ၁၄ ဧက၌ C S မျိုးသန့်စိုက်ခင်း ဆင်းသုခမျိုးစပါးအား ကောက်စိုက် စက်ဖြင့်စိုက်ပျိုးခြင်း သရုပ်ပြပွဲကို ယမန်နေ့နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပ ခဲ့သည်။
အဆိုပါကောက်စိုက်စက်ဖြင့်စိုက်ပျိုးပြသခြင်းအခမ်းအနားသို့

မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဝင်(၁)ဗိုလ်မှူး နေဝင်းနောင်၊ အဖွဲ့ဝင် (၂)ဦးတင်မောင်၊ ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခင်မောင်သန်း၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးမှုလယ်ယာဦးစီးမှူး ဦးမင်းဇော်နှင့်ဝန်ထမ်းများ၊ စိုက်ပျိုး ရေးဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းများနှင့်တောင်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၂.၇-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	တာအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်တော်	ဟားခင်း	ကျွန်းဘော်
92 Ron	၂၇၀၀	၂၇၇၅	၂၇၅၅	၂၇၁၀	၂၇၇၅	၂၇၉၀	၂၈၀၀	၂၇၅၅	၂၉၉၀	၂၉၂၀	၂၇၆၅	၂၇၉၀	၂၉၀၅	၂၉၀၀	၂၉၁၅	၃၂၂၀	၃၉၀၀
95 Ron	၂၉၂၀	၂၉၉၅	၂၉၇၅	၂၉၃၀	၂၉၉၅	၂၉၁၀	၂၉၂၀	၂၉၆၀	၃၀၁၀	၃၀၄၀	၂၉၉၅	၂၉၉၀	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၂၉၉၅	၃၃၅၀	၃၉၉၀
HSD (500 ppm)	၂၄၆၅	၂၄၄၀	၂၅၂၀	၂၄၇၀	၂၄၄၀	၂၄၅၅	၂၄၆၅	၂၄၂၀	၂၆၅၀	၂၆၆၀	၂၄၃၀	၂၄၄၅	၂၄၅၅	၂၄၆၅	၂၄၆၅	၂၉၀၅	၃၉၀၀
HSD (50 ppm)	၂၉၉၀	၂၉၆၅	၂၉၄၅	၂၉၀၀	၂၉၇၀	၂၉၉၀	၂၉၉၅	၂၉၅၀	၃၀၆၀	၃၀၁၀	၂၉၉၅	၂၉၇၀	၃၀၀၅	၂၉၉၅	၃၀၀၅	၃၄၄၅	၃၉၀၀
HSD (10 ppm)	၂၉၉၀	၂၉၆၅	၂၉၄၅	၂၉၀၀	၂၉၇၀	၂၉၉၀	၂၉၉၅	၂၉၅၀	၃၀၆၀	၃၀၁၀	၂၉၉၅	၂၉၇၀	၃၀၀၅	၂၉၉၅	၃၀၀၅	၃၄၄၅	၃၉၀၀

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၅၅၃	၂၆၃၇
95 Ron	၂၆၇၀	၂၇၅၇
HSD (500 ppm)	၂၃၂၄	၂၄၀၀
HSD (50 ppm)	၂၇၃၀	၂၉၂၂
HSD (10 ppm)	၂၇၃၀	၂၉၂၂

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။
(၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။
၀၆၇-၄၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၆၂၅၄၇၇
၀၆၇-၄၁၁၂၈၊ ၀၉-၇၇၅၂၉၃၆၃၂
စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

တွံတေးမြို့နယ်၌ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

တွံတေး ဇူလိုင် ၁၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တွံတေးမြို့နယ်၌ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့က ကျင်းပ သည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် မိုးရာသီ တတိယအကြိမ် စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ယမန်နေ့နံနက် ၈ နာရီက တွံတေး-လှိုင်သာယာ ကားလမ်း(ဝဲယာ) ရှိ ဘုရားငုတ္တီ(မြောက်) ကျေးရွာအုပ်စု၌ ကျင်းပခဲ့သည်။
ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်မြင့်၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမျိုးဦးနှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှု ဆောင်အရာရှိ ဦးခိုင်ကြည်သာလှတို့က စိုက်ပျိုးသွားမည့် ပျိုးပင်များကို မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ကျေးရွာ ပြည်သူတို့အားပေးအပ်ခဲ့ကာ ပျဉ်းမ ၂၀၀၊ မန်ကျန်ရှား ၁၀၀၊ မဟော်ဂနီ ၅၀၊ ပျဉ်းကတိုး ၅၀ စုစုပေါင်း ပျိုးပင် ၄၀၀ တို့ကို စုပေါင်း စိုက်ပျိုးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
မျိုးလှိုင်(တွံတေး)

ဧရာဝတီ၊ ချင်းတွင်းနှင့် ဒုဋ္ဌဝတီ မြစ်ရေကြီးမှု အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ဗန်းမော်မြို့တွင် ၁၁၃၉ စင်တီမီတာသို့ ရောက်ရှိနေပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် ၁၁၅၀ စင်တီမီတာ အောက်သို့ ပြန်လည်ကျဆင်းပြီး ဖြစ်သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ရွှေကူမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်ပေခန့် (၃၃ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း စိုးရိမ်ရေမှတ် အောက်သို့ ပြန်လည်ကျဆင်းနိုင်သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ကသာမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်ပေခန့် (၂၄ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း စိုးရိမ်ရေမှတ် အောက်သို့ ပြန်လည်ကျဆင်းနိုင်သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် သပိတ်ကျင်း မြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် သို့ သုံးပေခန့် (၉၀ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် သို့ သုံးပေခန့် (၉၀ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း တစ်ပေခန့်

အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် မန္တလေးမြို့ တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်ပေခွဲခန့် (၄၈ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း သုံးလက်မခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် စစ်ကိုင်းမြို့ တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်ပေခွဲခန့် (၄၇ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း သုံးလက်မခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် မြင်းမူမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်ပေခွဲခန့် (၄၄ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း သုံးလက်မခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ပခုက္ကူမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ နှစ်ပေခွဲခန့် (၇၄ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း တစ်ပေခန့်

မြင့်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင် သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ညောင်ဦးမြို့ တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ သုံးပေခွဲခန့် (၁၀၁ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း တစ်ပေခန့် မြင့်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင် သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ခန္တီးမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ငါးပေခွဲကျော်ခန့် (၁၇၅ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း နှစ်ပေခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိ နိုင်သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဟုမ္မလင်းမြို့ တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ငါးပေခွဲကျော်ခန့် (၁၇၄ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း တစ်ပေခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိ နိုင်သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဖောင်းပြင် မြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် သို့ ရှစ်ပေခွဲခန့် (၂၅၇ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိ နိုင်သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် မော်လိုက်မြို့ တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကိုးပေခွဲခန့် (၂၈၆ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင် သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ကလေးဝမြို့ တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ခုနစ်ပေခန့် (၂၁၆ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင် သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် မင်းကင်းမြို့ တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ခြောက်ပေကျော်ခန့် (၁၉၀ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း

သုံးလက်မခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့ ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် မုံရွာမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ သုံးပေခွဲခန့် (၁၀၃ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် မြင့်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင် သည်။

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် အရ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ရေသည် မြစ်ငယ်မြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်ပေခွဲကျော်ခန့် (၅၃ စင်တီမီတာ) ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေသည် နောက် တစ်ရက်အတွင်း သုံးလက်မခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ရွှေကူမြို့နယ်၊ ကသာ မြို့နယ်၊ သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၊ စစ်ကိုင်း မြို့နယ်၊ မြင်းမူမြို့နယ်၊ ပခုက္ကူမြို့နယ်၊ ညောင်ဦးမြို့နယ်၊ ခန္တီးမြို့နယ်၊ ဟုမ္မလင်း မြို့နယ်၊ ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ မော်လိုက် မြို့နယ်၊ ကလေးဝမြို့နယ်၊ မင်းကင်း မြို့နယ်၊ မုံရွာမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့နှင့် မြစ်ငယ်မြို့အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူး သတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြုအပ်ပါ သည်။

မိုး/ဇေ

မြင်းခြံ၌ ရေဘေးအန္တရာယ် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေး ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်

မြင်းခြံ ဇူလိုင် ၁၁

ဧရာဝတီမြစ်ရေ ဝင်ရောက်မှု ရေပြင်ကယ်ဆယ်ရေးဇာတ်တိုက် လေ့ကျင့်သရုပ်ပြသခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီက မြင်းခြံမြို့နယ် ဘောလုံးကျွန်းရွာ တံတားအနီး ဧရာဝတီမြစ်ရေပြင်တွင် ပြုလုပ် သည်။

ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်

ဧရာဝတီမြစ်ရေဝင်ရောက်ချိန် တွင် ပြောင်းရွှေ့ကယ်ဆယ်နိုင် ရေး၊ လှေ၊ စက်လှေများ အန္တရာယ် တစ်စုံတစ်ရာကျရောက်လာပါက



အရေးပေါ် ကယ်ဆယ်နိုင်ရေး၊ ရေနစ်မှုများရှိလာပါက လျင်မြန် စွာ ကယ်ဆယ်နိုင်ရေးတို့အတွက်

လုပ်ငန်းများကို ခရိုင်မီးသတ် ဦးစီးမှူး ဦးအောင်သက်လှိုင် ဦးဆောင်၍ မြို့နယ်မီးသတ် ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ကိုသန့်နှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခဲ့သည်။

ရေဘေးအန္တရာယ် တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် မြင်းခြံ ခရိုင်/မြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၅ ဦး၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များဖြင့် စုဖွဲ့ထားရှိကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ရေကြည်မြို့နယ်၌ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ရေကြည် ဇူလိုင် ၁၁

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရေကြည်မြို့နယ်၌ “လူမှုဘဝပြည့်စုံဖို့ နိုင်ငံသားကတ်ကိုင်ကြစို့”ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ပန်းခင်းစိမ့်ချက်အဆင့် (၃)ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအသစ်ပြုလုပ်၍ နေ့ချင်းပြီး ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို ဇူလိုင် ၁၀ ရက်နှင့် ၁၁ ရက်တို့တွင် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ရေကြည်)နှင့် အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း(မြို့မ)တို့တွင် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန ရေကြည်မြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးကျော်သီဟစိုးနှင့် ဝန်ထမ်းများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား နိုင်ငံသားကတ် အသစ်ပြုလုပ်ခြင်းကို နေ့ချင်းပြီးဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ Biometric Data ကောက်ယူ၍(UID)နံပါတ် ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများအား သတ်မှတ် ချက်နှင့်အညီ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၄၅ ဦးတို့အား ဆောင်ရွက် ပေးပြီး လက်ဝယ်အရောက်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

တရားမဝင်သွယ်တန်းထားသော ဝိုင်ဖိုင်ကြိုးများအား ဖယ်ရှားရှင်းလင်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၁

ရန်ကုန်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းပိုင် ဓာတ်အား လိုင်းတိုင်များပေါ်တွင် တရားမဝင်သွယ်တန်းထားသော ဝိုင်ဘာ ကေဘယ်ကြိုးများနှင့် ဝိုင်ဖိုင်ကြိုးများအား ဖယ်ရှားရှင်းလင်းခြင်း၊ တရားဝင်ခွင့်ပြုထားသည့် ဆက်သွယ်ရေးကုမ္ပဏီများအနေဖြင့်လည်း မြို့တော်အင်္ဂါရပ်များနှင့်အညီ စနစ်တကျသွယ်တန်းထားခြင်း ရှိ/မရှိ၊ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှု ရှိ/မရှိ စစ်ဆေးခြင်းများကို ယမန်နေ့နံနက် ပိုင်းက မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် စက်ဆန်းရပ်ကွက် အထက်ပုဇွန်တောင် လမ်းတစ်လျှောက်တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရန်ကုန်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေး ကော်ပိုရေးရှင်း အရှေ့ပိုင်းခရိုင် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် လျှပ်စစ်



မန်နေဂျာရုံးမှ ဝန်ထမ်းများ၊ တရားဝင်ခွင့်ပြုထားသော ဆက်သွယ်ရေး ကုမ္ပဏီများမှ ဝန်ထမ်းများဖြင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆင်ပုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးနှိုးဆော်ခြင်း



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် (၇)ရက်သား၊ သမီး၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမတို့က “မာရဝိဇယ”ပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ခိုင်မာစွာထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိမှုအား ကမ္ဘာကိုပြသရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာကိုကွယ်မူ၏ဗဟိုချက်ဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ကြီးသာယာဝပြောမှုရှိစေရန်၊ ကမ္ဘာကြီးငြိမ်းချမ်းသာယာမှုဖြစ်စေရန် စသည်ရည်ရွယ်ချက် ၄ ရပ်ဖြင့်တည်ထားကိုးကွယ်ရန်ရည်သန်လျက် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်အတွင်း၌ သာသနာတော်ထုံး၊ ရုပ်ပွားဆင်းတုတော်ထုံး၊ မြန်မာ့ရိုးရာတည်ထုံးများနှင့်အညီ တည်ဆောက်ပူဇော်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၁၁-၇-၂၀၂၄ ရက်နေ့အထိ မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့ လာရောက်ကြည်ညိုဖူးမြော်စဉ် အလှူငွေများထည့်ဝင်လှူဒါန်းသည့် အလှူရှင်များစာရင်း

Table with 7 columns: No., Name, Amount (K), No., Name, Amount (K), No., Name, Amount (K). Lists donors and their contributions to the Buddha statue project.

မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ မဟာရံအတွင်း တည်ဆောက်လှူဒါန်းမည့် သာသနိကအဆောက်အဦများအတွက် ကြိုတင်လျာထားစာရင်းပေးသွင်းလှူဒါန်းထားကြသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအနေဖြင့် မိမိတို့ရည်ရွယ်လှူဒါန်းထားသည့် အလှူငွေများအားလည်းကောင်း၊ အထက်ပါတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အလှူငွေများထည့်ဝင်လှူဒါန်းလိုသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများသည်လည်းကောင်း၊ အင်းဝဘက်ငွေစာရင်းအမှတ် ၁၀၀၀၀၀၀၀၀၄၇၆၅၆၇၆ မြဝတီဘက်ငွေစာရင်းအမှတ် ၀၀၀၀၀၀၀၀၀၇၆၆၆၆၆ ကမ္ဘောဇဘက်ငွေစာရင်းအမှတ် ၀၄၄၄၄၄၄၄၄၄၄၄၄၄၄၄၄ တို့သို့ ငွေသားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ Account Transfer ဖြင့်ဖြစ်စေ ဦးစွာဆက်သွယ်ပေးသွင်းလှူဒါန်းနိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များတွင် စုံစမ်းနိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

(က) ဦးအောင်စည်သူ(မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးဂေါပကအဖွဲ့မှ) ၀၉-၆၆၄၀၀၀၀၄၀၊ ၀၉-၄၄၄၆၆၆၆၀၁၆
(ခ) ဒေါ်အေးအေးကြည် ၀၉-၄၂၉၂၂၅၄၈၊ ၀၉-၂၅၅၈၂၅၂၀၆

Four boxes containing contact information: ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ (Notice of non-acceptance), တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း (Sole agent), ပတ်စ်ပို့ပျောက် (Lost passport), ပတ်စ်ပို့ပျောက် (Lost passport).

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး နှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရှိကွာဖူလုံ ရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင် အားကို မထွိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို

အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍ မြှင့်တင် ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်း ချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံ အတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်မား တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက် အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေး အတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာ ရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက် ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလင်းတန်နှင့် ပြည့်စုံသော လူငယ် များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက် ရေး။

- ❖ တိုင်းပြည်တစ်ခုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်း၏ အခြေခံသည် ပညာတတ်လူ့အရင်းအမြစ်များ ပေါကြွယ်ဝခြင်း ပင်ဖြစ်...
- ❖ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာပြည့်စုံသည့် လူသား အရင်းအမြစ်ကောင်းများ မဖြစ်မနေလိုအပ်သည်ဟု မိမိအနေဖြင့်ယုံကြည်သည့်အတွက် နိုင်ငံသားတိုင်း ပညာရည်မြင့်မားရေးကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက ဆောင်ရွက်ပေးရန်လို့...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော (၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့် စာပေအနုပညာပွဲတော် ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းသည် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းများနှင့် မူဝါဒများချမှတ်ရန် အရေးကြီးသည့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များရရှိနိုင်မည့် တစ်ခုတည်းသော စီမံကိန်းဖြစ်ခြင်းကြောင့် အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁

၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန - ၂ (MICC-2)၌ ကျင်းပရာ ဗဟိုသန်းခေါင်စာရင်း ကော်မရှင်နာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ နှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ သံတမန်များ၊ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား ကျင်းပရေး ဗဟို ကော်မတီနှင့် ဆပ်ကော်မတီများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် အသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူ များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြ သည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ၃



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ အထိမ်းအမှတ် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

MNL ပြိုင်ပွဲတွင် လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း နိုင်ပွဲဆက်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၁

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ MNL အမှတ်ပေး ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၂)ပထမနေ့ကို ဇူလိုင် ၁၁ ရက် က တောင်ကြီးကွင်း၌ကျင်းပရာ လက်ရှိ ချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်အသင်းကို နှစ်ဂိုး- တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။

နိုင်ပွဲရယူနိုင်ခဲ့

လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းသည် ဇူလိုင် ၁၇ ရက်တွင် အာဆီယံ ကလပ် ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲ ခြေစစ်ပွဲအဖြစ် ဘရူနိုင်းကလပ်နှင့်အဝေးကွင်းကစားရမည် စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြစဉ်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့၌ ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၅ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူ ဘလောက်တုံး ၃၀၀၊ အလေးချိန် ၁၀၅ ကီလို ဖမ်းဆီးရမိ

စာမျက်နှာ » ၁၄

နိုင်ငံတော်အစိုးရက ယူအေအီးနိုင်ငံတွင် အခက်အခဲ ကြုံတွေ့နေရ သည့် မြန်မာနိုင်ငံသူတစ်ဦးအား အမိနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်

စာမျက်နှာ » ၁၅